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36 млн. лева от паркирането в София
Само от синя и зелена зона Столичната община ще събере

над 21 млн. лева за година. Живеещите в центъра ще платят 3,8
млн. лева годишно за паркоместата до домовете им.

Стр. 3

Комитова отряза
пътните строители

Работници на фирма
“Автомагистрали - Черно
море” отново излязоха на
протест пред областната
администрация в Шумен,
след като от МРРБ и АПИ
обявиха, че няма предвиде-
ни в бюджета средства, с

които да бъде платено на
предприятието за извърше-
ните от него ремонти. То
очаква над 36 милиона лева
от държавата. В петък про-
тестиращите са планирали
отново да блокират пътния
възел на АМ “Хемус” край

Протестиращи работници заплашват
да блокират магистрала „Хемус”

село Белокопитово.
“В момента няма откъде

да се намерят тези пари”,
твърди регионалният ми-
нистър Виолета Комитова,
която настоява за актуали-
зация на бюджета, за да се
реши въпросът.

За ремонт на пътища в
бюджета за 2021 г. са гла-
сувани 382 милиона лева.
От АПИ обаче по времето
на Бойко Борисов са сключ-
вали договори за 1,5 мили-
арда лева.

икой в Народното събрание
нямало да подкрепи третия ман-
дат, ако бъде връчен на БСП,
твърди Николай Хаджигенов. И
настоява, че “най-логично” било
той да попадне при най-малката
политическа сила - неговата. Се-
риозни аргументи защо трябва да
е така адвокатът не посочва. Ос-
вен мантрата, че БСП била като
ГЕРБ. И хем била такава, хем
трябвало да подкрепи ИБГНИ,
щото сметките не излизат. Подоб-
на парвенющина с изнасилено
самочувствие имаше преди седми-
ца и у ДБ, като Христо Иванов на
няколко пъти се врътна на 180
градуса (стр. 2).

Няма значение, че цял свят
разбра очевадното - който и да
получи въпросния мандат, ще е
принуден да прави едно и също -
да събере на една маса всички
останали без ГЕРБ и ДПС и заед-
но да измъдрят работеща форму-
ла за кабинет с конкретни задачи
и къс хоризонт поне до пролетта.
И препъникамъкът тук е не БСП,
а партията на Слави Трифонов,
чието поведение обслужва на-
пълно ГЕРБ и Борисов.

С политическо късогледство
резилът и провалът са в кърпа
вързани. Като капак тече мръсна
война във всички посоки, лее се
медийна помия срещу служебния
кабинет, сакън да не остане и той.
Май ще се окаже вярна приказка-
та, че талибаните ще направят по-
бързо правителство от нашите
неудачници. После ще се питаме
кой върна Борисов.
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Фестивал

на пълнената

чушка ще има

пак в Левски
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Валентин ГЕОРГИЕВ

Гимназистите
първи ще учат
дистанционно
при необходимост

БСП оглави

4 постоянни

комисии в НС
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Бивши афганистански преводачи протестираха пред парламента в Лондон с искания да бъдат подкрепени
сънародниците им, които са помагали на британските войски. Междувременно дипломат номер едно
на ЕС Жозеп Борел заяви пред испанското национално радио, че “Афганистан е провалът на Запада”
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СНИМКА БГНЕС

В Ухан от години
продавали
животни, заразени
с коронавирус

Стр. 7

Президентът
Щайнмайер:
Войната ни срещу
СССР бе варварство
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Рано е да се каже дали учебната
година ще започне присъствено, но
МОН е готово с конкретни насоки за
образователния процес. Това стана
ясно от двучасовата дискусия в парла-
мента, на която бе изслушан министър
Николай Денков за готовността на ве-
домството да реагира на задаващата се
КОВИД-вълна. Той отговаря на въпро-
си на депутати и отново бе категори-
чен, че ще се направи всичко възможно
да се осигури максимално продължи-
телно присъствено обучение. Училища-
та ще бъдат затваряни само при крайна
необходимост и при тъмно червена
заболеваемост. При най-леките зелен и
жълт сценарий образователните инсти-
туции ще работят. При двата варианта
при единични случаи с коронавирус
директорът ще карантинира паралелка-
та, а децата ще учат дистанционно. При
15% отсъстващи деца заради коронави-
руса може да се премине към обучение
в електронна среда.

Първи към дистанционни уроци ще
преминават най-големите ученици от

Сто хиляди дози от ваксината на “Модерна” ще бъдат препрода-

дени на Норвегия, след като Министерският съвет одобри проект

на споразумение между двете държави. Кабинетът одобри и

споразумения за дарения на 51 480 дози от ваксината на “Пфай-

зер” за Северна Македония и 172 500 дози от ваксината на “Аст-

ра Зенека” за Бутан.

Проблемът с ваксинационната кампания идва от “фейсбук писани-

ците”, затворените групи и различните истории, които хората

четат и на които вярват, коментира заместник-председателят на

УС на БЛС д-р Николай Брънзалов. Той бе категоричен, че учебната

година трябва да започне присъствено, и увери, че всички необходи-

ми мерки ще бъдат предприети.

Армията има готов-
ност да разположи
1050 военни и 145 еди-
ници техника, за да се
опита да спре евенту-
ална бежанска вълна
през границата на
България с Гърция и
Турция. Министерст-
вото на отбраната има
разработени планове за
противодействие на
мигрантска вълна, как-
то по протежение на
границата с Турция,
така и с Гърция, увери
министър Георги Па-
найотов. Според него
центровете за бежанци
у нас все още имат сво-
боден капацитет, но се
запълват бързо. Ми-
нистърът допусна, че

Гимназистите първи ще минат
на дистанционно обучение
Ще се правят сборни паралелки при нов локдаун, детските градини ще затварят последни

гимназиалните класове. Те ще бъдат по-
следвани от прогимназиалните, а от 1
до 4 клас вкъщи ще остават само в
крайни случаи. Ученик може да мине
по желание към електронно обучение
повече от 30 дни и със заявление от
родител. За детските градини се пре-
движда затваряне само в краен случай.

Директорите ще могат да правят
сборни групи и паралелки за присъ-
ствено обучение на ниво клас, даже
ако останалата част от образователна-
та система е в дистанционно обучение
и така ще се обособява сборна пара-
лелка. Предвиждат се мерки за подкре-
па на деца и ученици със специални
образователни потребности. Тази гру-
па ще преминава към дистанционно
обучение само в краен случай, а ако
това се наложи, ще се търси възмож-
ност за индивидуални консултации и
терапевтични занимания.

От МОН са разработили четири
варианта за работа на учебните заве-
дения през новата учебна година и те
ще бъдат обсъдени на отраслов съвет

на 24 август.
Към настоящия момент ваксинира-

ни са 30 на сто от учителите и 40 на

сто от директорите, стана ясно от
думите на проф. Денков. За това МОН
провежда разяснителна кампания.

Даряваме и продаваме
над 320 000 ваксини

СНИМКА БГНЕС

Премиерът Стефан Янев обсъди с посланика на Руската федерация у нас Елеонора Митрофанова
възможността данните от “черната кутия” на катастрофиралия самолет МиГ-29
да бъдат снети в лаборатория на руската корпорация “МиГ” на територията
на Руската федерация. Формалностите по пътуването вече са уредени и български
военни ще могат да транспортират “черната кутия” в близките дни

1050 войници са готови
да пазят границата ни
от бежанци

ако бежанската вълна
ескалира, може да се
наложи отваряне на
нови центрове. Георги
Панайотов съобщи, че
тъй като операцията на
НАТО “Решителна
подкрепа” в Афганис-
тан е приключила, там
няма български воен-
нослужещи. В страна-
та са останали седем
българи. Министър
Панайотов бе катего-
ричен, че българската
държава ще направи
всичко необходимо за
изтеглянето на съна-
родниците ни от Афга-
нистан. Ведомството е
в тесен контакт със
съюзници и с партньо-
ри за евакуацията.

Шансовете за редовно
правителство отново намаля-
ха, след като “Демократична
България” отново се извъртя
в подкрепата си за кабинет с
мандат на БСП. “Ние сме по-
ели ясен ангажимент, базиран
на предизборното ни спора-
зумение - не можем да под-
крепим правителство с ман-
дат на БСП”, каза съпредсе-
дателят на ДБ Христо Ива-
нов след консултациите при
президента Румен Радев. Пре-
ди няколко дни той обяви, че
са готови да преосмислят

ДБ пак се извъртя, няма да подкрепи мандат на БСП
споразумението и да подкре-
пят трети мандат, дори на
БСП, в името на редовен ка-
бинет, който да изведе стра-
ната от кризите. Иванов при-
зова четирите формации, без
ГЕРБ и ДПС, за диалог и пре-
говори, за да излъчат управ-
ление. “Формулата е с третия
кризисен мандат да се съста-
ви правителство за зимата, а
ключовият елемент е готов-
ността на ИТН да влязат в
разговори с останалите пар-
тии. Диалогът и възможност-
та за търсене на пресечни

точки са ключови”, каза той,
запитан от Радев дали трябва
да се промени нещо в подхо-
да за преговори в НС.

“Няма да има безусловна
и непотърсена подкрепа от
наша страна. Страната има
нужда от редовен кабинет.
Винаги сме давали и пак ще
дадем приноса си в името на
стабилността на страната”,
каза пред президента лидерът
на ДПС Мустафа Карадайъ.
Той не отговори пряко дали
ДПС би подкрепила експер-
тен кабинет, а каза, че иска

да види диалогът, дебатите и
компромисите между парти-
ите какво ще произведат. Ка-
радайъ и Радев си размениха
реплики заради гражданство-
то на Кирил Петков и за из-
казването на Карадайъ в Тур-
ция преди два месеца за “ро-
дината майка”.

Правителство с третия
мандат без политически лица,
с участие на служебни мини-
стри, създадено при прозрач-
ни преговори, с ясни задачи и
мандат до пролетта. Това спо-
ред председателя на ИБГНИ

Мая Манолова е решението,
за което групата ще работи,
независимо на кого Радев ще
връчи третия мандат.

На консултациите с пре-
зидента от ИТН заявиха, че
няма да подкрепят никакъв
кабинет, след като не бил под-
крепен техния, а ГЕРБ
потвърдиха, че веднага ще
върнат втория мандат. БСП
заяви, че е готова да приеме
мандат по преценка на
държавния глава и ще иска
разговори с ИТН, ДБ и
ИБГНИ.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Президентът Румен Радев за
атаката срещу Кирил Петков

стоянните комисии, които са
22 - с 3 повече от тези в 45-
ото НС. Създаването им ще
позволи на парламента да
изпълнява основната си функ-
ция - законодателната.

Като първа парламентарна
група “Има такъв народ” огла-
ви 7 комисии: председател на
комисията по конституционни
и правни въпроси е Андрей

След отказите на главния прокурор Иван Ге-
шев да се яви в пленарна зала и пред временната
комисия в НС за разследване на полицейското
насилие срещу протестиращи, за да обясни без-
действието на прокуратурата, писмена покана да
се яви днес на изслушване му отправи и постоян-
ната комисия по конституционни и правни въпро-
си. Председателят й Андрей Михайлов мотивира
искането си с правилника на парламента, според
който най-малко веднъж на три месеца главният
прокурор и председателите на ВКС и ВАС могат
да бъдат извиквани в правната комисия и да им
бъдат задавани директно въпроси, без да бъде
конкретизирана предварително темата.

В писмото се посочва, че главният прокурор е
поканен да участва в “обсъждане, свързано с дей-

Трябва да има достатъчен период от време - поне две
седмици, между изборите за президент и парламент, за да
се подготвят машините - софтуерът да се модифицира и да
премине през тестове за сигурност, предупреди специа-
листът по киберсигурност Ясен Танев. “Избори “две в едно”
е трудно реализуемо при по-малко от две седмици между
два типа избори. В момента имаме машини, чийто софтуер
трябва да се създаде на базата на базовите софтуери и
съответно той трябва да се зареди в машината, за да може
да произвеждаме избори “две в едно”. Такова нещо до мо-
мента не е правено”, каза Танев.

Експертът посочи, че когато машинно се гласува за два
избора, това ще отнеме повече време и по тази причина не е
ясно дали ще ни стигнат машините, които имаме.

Правителството задвижва проце-
дурата по закупуване на следващите
осем самолета Ф-16 от САЩ. Воен-
ният министър Георги Панайотов
вече е информирал Министерския
съвет, че ще изпрати писмо-заявка за
подготовка на проектодоговор. Това
е необвързващ документ и няма да
породи правни или финансови анга-

културата и медиите, Радомир
Чолаков - по правата на човека
и жалбите. Предоставянето на
комисията по правата на бив-
шите управляващи, при чието
управление се случи полицей-
ското насилие над протестира-
щи, предизвика недоволство.
Според Николай Хаджигенов
от ИБГНИ е недопустимо пар-
тията на Бойко Борисов, която
прати униформени да пребият
протестиращи, да оглави коми-
сия по човешки права, скандал-
но е и бившият вътрешен ми-
нистър Младен Маринов да е

зам.-шеф на вътрешната коми-
сия, а наследникът му в МВР
Христо Терзийски да е ротаци-
онен председател на комисията
по контрол на спецслужбите и
използването на СРС. Послед-
ната комисия е нова  и бе създа-
дена по повод решението на НС
от вторник парламентът да кон-
тролира спецслужбите и из-
ползването на СРС заради на-
силието и масовото подслуш-
ване на протестиращи и опози-
ционни лидери. Другите рота-
ционни председатели на тази
комисия са Светлин Стоянов от

ИТН, Филип Попов от БСП,
Иван Димитров от ДБ и Елхан
Кълков от ДПС.

Четири комисии ще ръково-
ди и ДБ: Борислав Сандов -
комисията по околна среда и
води, Ивайло Мирчев - новата
комисия по дигитализация, еле-
ктронно управление и инфор-
мационни технологии, Цецка
Бачкова - за взаимодействие с
гражданското общество, Анто-
анета Цонева - за българите
извън страната. ДПС получи
две важни комисии - по иконо-
мика, иновации и туризъм с

председател Йордан Цонев и
регионалната с председател
Халил Летифов.

Мая Манолова обяви в на-
чалото на заседанието, че
ИБГНИ се отказват от ръко-
водни места в комисиите, за-
щото не искали постове. Най-
малката група в НС има по
един представител в комисия.
Председателят на НС Ива
Митева обърна внимание на
Манолова, че ако всички гру-
пи постъпят така, няма да има
комисии и ще се блокира ра-
ботата на парламента.

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Народният представител от “БСП за България”
Иван Ченчев оглави комисията за децата, младежта и спорта

БСП оглави четири
постоянни комисии в НС
Социалната политика, образованието, отбраната и младежта са поверени на левицата

Ростислава ИВАНОВА

ПГ “БСП за България” ог-
лави четири постоянни коми-
сии в 46-ото Народно събра-
ние. Председател на комисия-
та по социална политика е
Георги Гьоков, на комисията
по образование и наука - Ире-
на Анастасова, на комисията
по отбраната - Атанас Зафи-
ров, и на тази за децата, мла-
дежта и спорта - Иван Ченчев.
Месец след първия звънец де-
путатите най-накрая гласуваха
ръководствата и състава на по-

Михайлов, на бюджетната -
Любомир Каримански, на енер-
гийната - Иван Хиновски, на
здравната - доц. Силви Кири-
лов, по външна политика - Ди-
митър Гърдев, по вътрешна
сигурност и обществен ред -
Николай Радулов, на земедели-
ето - Пламен Абровски. ГЕРБ-
СДС получиха 4 комисии: То-
мислав Дончев оглави новата
комисия по въпросите на ЕС,
Росен Желязков - по транспорт
и съобщения, Тома Биков - по

Депутатите пак викат Гешев в парламента

Кабинетът задвижи покупката на още осем самолета Ф-16

Експерт предупреди за риск
при избори „две в едно”

ността на прокуратурата и разследващите органи
по прилагането на закона във връзка с полицейско
насилие и употреба на помощни средства от
длъжностни лица срещу протестиращи граждани”.

Малко преди това Гешев обясни по повод иска-
нето на временната комисия за насилието на Нико-
лай Хаджигенов, че ако отиде в парламента, щял да
наруши принципите, залегнали в Конституцията.
Със същия аргумент той отказа да се яви и в пле-
нарна зала. Главният прокурор няма да даде на
комисията “Хаджигенов” нито информация за дела
срещу протестиращи, нито за подслушване със СРС,
става ясно от отговори на прокуратурата. Между-
временно Гешев внесе в НС искания от депутатите
доклад за дейността на бюрото по защита за първи-
те шест месеца на годината.

жименти, но ще бъде получена до-
стоверна информация за цени, сро-
кове и доставки. Писмото-заявка
включва всичко необходимо за ком-
плектуване на пълноценна ескадрила
многофункционални бойни самолети,
способни да изпълняват целия
спектър от задачи. Очаква се отго-
ворът на САЩ да бъде готов в рам-

ките на 6-8 месеца. Проектът обаче
задължително ще мине през НС, тъй
като по закон военните разходи над
100 милиона лева се решават от пар-
ламента.

България вече закупи осем маши-
ни от САЩ и “Локхийд Мартин” за
над 2,1 млрд. лева, които бяха плате-
ни авансово. Според българския про-

ект трябва да закупим още осем. Иде-
ята е всички изтребители Ф-16 да са
в една конфигурация. Представители
на правителството на САЩ са уведо-
мили българското военно министер-
ство, че предстои промяна на конфи-
гурацията на произвежданите само-
лети. Заради това България трябва да
побърза с договора.
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36 млн. лева ще струват синя
и зелена зона на столичани

Жeлаем ти много здраве и още
дълги години живот!

ЧЕСТИТ ЮБИЛЕЙ!

 95 ГОДИНИ НА

   От семейството

НИКОЛАЙ ГЕОРГИЕВ
ЧАКЪРОВ

Над 36,4 милиона лева
годишно ще струва на столи-
чани паркирането в синя и
зелена зона, служебният або-
намент и винетните стикери.
Това показват изчисленията
на общинските съветници от
ГЕРБ в доклада им за промя-
на на Наредбата за организа-
ция на движението в София.
Те направиха в края на ми-
налата седмица предложения
за увеличаване на синята
зона от 5195 места на 12 421
места за сметка на зелената,
която пък ще нарасне с 550
бройки в “Зона Б19”. Така
прогнозните приходи от две-
те зони за платено паркира-
не се очаква да бъдат близо
21,5 милиона лева за година.
Други 3,8 милиона лева се

Живеещите в центъра на София ще трябва да платят
3,8 млн. лева на година, за да паркират до домовете си

Деси ВЕЛЕВА

очакват като приходи от го-
дишните винетни стикери. Те
са 12 000 за паркиране на
живеещите в синята зона и
още 20 000 - за зелената.

Тъй като общинските
съветници предлагат и нама-
ляване на служебния абона-
мент, приходите от това перо
вероятно ще паднат с 10 на
сто до 11,1 милиона лева.
Така всъщност столичани се
очаква да налеят в Центъра
за градска мобилност общо
над 36 милиона лева за една
година. Прекрояването на
зоните също изисква разхо-
ди, като те ще бъдат към
четвърт милион - за нови
пътни знаци, пътна марки-
ровка, антипаркинг стълбче-
та. За монтирането им ще са
нужни два месеца от момен-
та на утвърждаването на
промените от Столичния об-
щински съвет. СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Близо 16 000 дека-
ра гори са изгорели
при  220 пожара от на-
чалото на годината у
нас. Повече от 2000
декара гори са напълно
унищожени при върхо-
ви пожари само през
последните седмици.

Анализ на Агенци-
ята по горите сочи, че
над 80% от всички гор-
ски пожари възникват
извън горските терито-
рии и впоследствие се
пре-хвърлят в тях. Това

Близо 9000 студен-
ти в първи и втори
курс в 18 държавни
висши училища ще учат
безплатно в защитени
специалности. За по-
криване на таксите за
първия семестър на
студентите,  приети
тази година, ще бъдат
необходими 1,6 мили-
она лева, реши Минис-

16 000 дка гори са изгорели
от началото на годината

Според вносителите на
промените паркирането в
градска среда не е право, а
услуга, и трябва да бъде за-
платена от този, който я из-
ползва. Те мотивират пред-
ложенията си с желанието за
подобряване на организаци-
ята на движение в града.

От Асоциацията за защи-
та на потребителите се про-
тивопоставиха на промени-
те, като изтъкнаха, че за по-
реден път Столичната общи-
на абдикира от задължение-
то си да търси дългосрочни
и устойчиви решения на клю-
чови проблеми. Според ор-
ганизацията изказвания, че с
разширяването на синя и зе-
лена зона ще се подпомогнат
усилията за подобряване на
качеството на въздуха, са аб-
солютно несъстоятелни.

Коментар на стр. 9

Близо 9000 студенти ще учат безплатно

Кметицата на най-голямото видинско село Арчар

Боряна Георгиева-Русинова напусна поста и отиде

да работи като медицинска сестра в болница. Със

свое решение Централната избирателна комисия

вече е прекратила правомощията й на кмет, а

президентът с указ е насрочил частичен избор за

кмет на кметство село Арчар, община Димово, на

3 октомври. За временно изпълняващ длъжността

е назначена Веселина Данаилова. В село Арчар

живеят 2800 жители.

Русинова е посочила лични причини като мотив за

напускането на кметския пост и вече е започнала

работа като старша медицинска сестра в МБАЛ

“Св. Петка” във Видин.

Кметица напусна поста,
отиде да работи в болница

се случва основно при
почистване на пасища и
необработваеми земе-
делски земи. Въпреки
че паленето на стърни-
ща е забранено, очевид-
но контролът за спаз-
ването на тези забрани
е недостатъчен, комен-
тират от агенцията. По
тази причина се пред-
лага да се актуализират
административните
процедури за санкцио-
ниране на собствени-
ците на земи, които на-

рушават правилата.
Агенцията иска да

се създаде специализи-
рано авиационно зве-
но, което да подпомага
гасенето на сложни по-
жари в горските тери-
тории.

Продължава по-
жарът в Родопите до
село Югово, но ситуа-
цията е овладяна, съоб-
щи премиерът Стефан
Янев преди началото
на заседанието на Ми-
нистерския съвет. Спо-

ред него няма непосред-
ствена опасност към
близките населени мес-
та, има достатъчно хора
и техника на разполо-
жение.

Друг пожар се раз-
горя в землището на
Стрелча, като е обхва-
нал борова гора и лесо-
непригодни площи в ме-
стността “Гергьовден”.
Гасенето е продължило
близо пет часа и вчера
сутринта огънят е бил
потушен.

Министерството на отбрана-
та търси още 24 гвардейци. Кон-
курсът ще бъде в Националната
гвардейска част в края на октом-
ври. В него могат да участват
български граждани, завършили

Търсят още 24 гвардейци

терският съвет.
Целта на мярката,

която се прилага вто-
ра година, е да възоб-
нови интереса на кан-
дидат-студентите към
важни специалности и
направления, за да се
подготвят кадри, необ-
ходими за икономика-
та и обществения жи-
вот.

Безплатно обуче-
ние ще има за студен-
ти от 8 професионал-
ни направления и 18
защитени специалнос-
ти, като те са с най-
висок бъдещ недостиг
от специалисти на па-
зара на труда.

Сред защитените
специалности са педа-
гогика, религия и тео-

логия, математика, фи-
зически науки, химиче-
ски науки, енергетика,
арменистика и кавказо-
логия, африканистика,
индология, иранисти-
ка, класическа филоло-
гия, новогръцка фило-
логия, румънска фило-
логия, унгарска фило-
логия, хебраистика и
други.

средни или висши училища.
Длъжностите са за гвардейци,
озвучител, шофьори и други.

Кандидатите трябва да пода-
дат заявление в срок до 7 ок-
томври чрез структурите на

Централното военно окръжие
по местоживеене. Кандидатите
ще се явяват на изпит по физи-
ческа подготовка, тест за обща
култура със 100 въпроса и събе-
седване.
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Работниците на шуменска-
та фирма “Автомагистрали -
Черно море” отново излязоха
на протест вчера , след като
МРРБ и АПИ обявиха, че няма
предвидени в бюджета средст-
ва, с които да бъдат платени
извършените от предприятието
ремонти на пътища.

Пътностроителната фирма
очаква над 36 милиона лева от
държавата. Това е фирмата,
която извърши ремонта на
участъка между Чирпан и Ста-
ра Загора на магистрала “Тра-
кия”. Заради липса на средства
вече е спряла работата по дру-
ги пътни отсечки в страната.
“Имаме предупреждение за
спиране на тока, газта ни е
спряна, телефоните ни също ще
бъдат спрени. Доставчиците ни
на битум и горива са спрели да
ни обслужват, а понеже няма-
ме дизелово гориво за автомо-
билите, вероятно ще спрем и
производството на бетон, защо-
то няма с какво да го превозва-
ме”, заяви пред бТВ Петя Сто-
янова, финансов директор на
компанията.

Работниците не са получи-
ли заплатите си за юли. Вчера
те протестираха пред област-
ната администрация в Шумен.
В петък отново са планирали

да блокират пътния възел на
АМ “Хемус” край с. Белоко-
питово, а колегите им от Русе
и Бургас ще протестират в
двата града. “Протестите ни
не са политически. Имаме
само икономически искания -
да ни бъдат платени над 36
млн. лева, които ни дължи
държавата”, обясни Господин
Янков, председател на синди-
калната организация във фир-
мата.  “От почти всички пътно-
строителни фирми в страната
ни се обаждат, за да ни кажат,
че ни подкрепят, че най-веро-
ятно ще се включат в протес-
та на различни места в Бълга-
рия”, заяви още той. “В мо-
мента няма откъде да се наме-
рят тези милиони”, заяви
предния ден на специална пре-
сконференция министърът на
регионалното развитие Виоле-
та Комитова. Тя поясни, че
“Автомагистрали Черно мо-
ре” е една от пътностроител-
ните компании, сключила нео-
безпечен със средства от бю-
джета договор за текущ
ремонт и поддръжка с Аген-
ция “Пътна инфраструктура”.

“За текущ ремонт и под-
дръжка на пътища в бюджета
за 2021 г. са гласувани 382 млн.
лв. Предишното ръководство на

АПИ обаче е сключило догово-
ри за 1.5 млрд. лв., четири пъти
повече от това, което позволя-
ва законът. Тези 382 млн. лв.
вече са разплатени към края на
април. Няма откъде да се наме-
рят останалите пари. Срещали
сме се с фирмите и сме ги пи-
тали защо са работили без обез-
печаване на договорите. Каза-
ха ми, че така работят от годи-
ни - получават аванси и в края

на годината получават всички-
те си пари, които са изработи-
ли, с постановления на МС от
излишъците в бюджета”, обяс-
ни Комитова.

Справка на МРРБ показва,
че за последните четири години
по този начин за текущ ремонт
на пътища са договорени 5
млрд. лв. над това, което е пла-
нирано в държавните бюджети.
През 2018 г. например при за-

ложени 328 млн. лв. в края на
годината на пътни строители са
изплатени 2 млрд. лв. с минис-
терски постановления от бюд-
жетния излишък. За 2019 г. за-
ложените пари за пътни ремон-
ти са били 420 млн. лв., но са
платени 1.5 млрд. лв. За 2020 г.
числата са 339 млн. лв. заложе-
ни и 1.7 млрд. лв. платени.
“Това е лоша бюджетна прак-
тика и тежка корупционна сре-
да. Задължително с това трябва
да се заеме прокуратурата”,
заяви Комитова.  Тя посочи, че
МРРБ прави всичко възможно
да се разплати с фирмите, за-
щото те са извършили повечето
ремонти. “Поискала съм 1,5
млрд. лв. в актуализацията на
бюджета, но все още нищо не
сме получили. Как някой в на-
чалото на годината знае, че ще
може да осигури 1,5 млрд. лв.
в края на годината? Ние не сме
сигурни, че в края на 2021 г.
ще има излишъци в бюджета”,
заяви Виолета Комитова. Ре-
гионалният министър обясни,
че има възможност сумата от
1,5 млрд. лв. да се намали с
около 300-400 млн. лв., като се
замразят обекти на определен
подходящ етап и се довършат
следващата година, когато има
бюджет за това.

Комитова отряза
пътните строители
Спират ремонти заради необезпечени договори

Летище “София” ще насърчава
увеличаването на трафика с отстъпка
от 99% от таксите при кацане на меж-
дуконтинентални полети, съобщи
концесионерът “СОФ Кънект”.
Отстъпките за авиопревозвачите са
за периода 1 октомври - 31 декември
2021 г., а след допълнителни консул-
тации, срокът може да бъде удължен
и за 2022 г., е посочено в съобщени-
ето. Стратегическа цел, заложена в
програмата на летищния оператор, е
стартирането на междуконтинентал-
ни полети до Северна Америка и до
Азия.Друг важен приоритет е
превръщането на летище “София” в
регионален хъб и насърчаването на
трансферния трафик, като за транс-
ферно преминаващи пътници по ре-
довни международни и вътрешни ли-
нии отстъпката е 60%, посочват от
“СОФ Кънект”.

За развитието на туризма, сти-
мулирането на българската иконо-
мика и свързаността на регионите
концесионерът предвижда стимули
и за вътрешните полети. Превозва-
чите с редовни пътнически линии до
Бургас и Варна ще ползват отстъпка
от такса кацане в размер съответно
на 70% и на 90%.Предвижда се на-
маляване на такса паркинг за бази-
рани в София самолети. За паркира-
нето на повече от 3 самолета на една
авиокомпания, отстъпката е 15%, а

Новосформираната комисия по бюджет и фи-
нанси на парламента не пожела да се занимае бързо
с приемането на актуализацията на бюджета и е
възможно проектът за тази актуализация да не бъде
включен в дневния ред за днешното й заседание.
Това стана ясно по време на първото събиране на
комисията.  Найният председател Любомир Кари-
мански от ИТН заяви, че внесените вече проекти ще
се гледат на първо четене още днес, но Румен Гечев
от БСП, Йордан Цонев от ДПС и Кирил Ананиев
от ГЕРБ отбелязаха, че не е нормално да не се
запознаят предварително с това за какво точно ще
се изразходват средствата, които се отпускат извъ-
нредно на различни министерства.

“Гледаме тук едни 100, там други 200 млн. да се
отпускат на едно или друго министерство, но нявма
обяснение за какво точно ще се изразходват. Ще
направим нарушение на Закона за устройството на
държавния бюджет, ако почнем така на сляпо да
приемаме подобни поправки, без да знаем какво се
крие зад тях. Това е все едно да подпишем празен чек.
Точно това е моделът, който не искаме. Нека да не
бързаме, никой не ни спешава”, заяви Йордан Цонев.

“Освен това нямаме отчет за изпълнението на
бюджета за първото полугодие, нито анализ какво
очакваме до края на годината. Има и спорове между
различни организации като лекарския съюз и други.
ще трябва да вземем становища от всички, засегнати
от актуализацията”, добави и Кирил Ананиев. В
крайна сметка в дневния ред за днешното заседание
ще бъде вписано и първо четене на актуализацията
на бюджета, но преди това ще бъде изслушан слу-
жебният финансов министър Асен Василев.

Летище „София” ще насърчава
трафика с ниски такси

Гледат
актуализацията
на бюджета днес

СНИМКА БГНЕС

Виолета Комитова

при повече от 6 въздухоплавателни
средства е 30%. Мярката е насочена
към развитието на директните ре-
довни полети и по-добрата въздуш-
на свързаност.

“Новата програма цели да стиму-
лира трафика през летище “София”,
като осигури възможности за откри-
ване на нови дестинации, увеличава-
не на полетните честоти, привличане
на нови авиокомпании и създаване
на дългосрочни, стратегически парт-
ньорства. Всичко това е в полза на
пътниците, които ще имат по-голям
избор за планиране на своите пъту-
вания. Нашите действия са насочени
и към развитието на туризма и ико-
номиката, които са неразделна част
от авиационния бизнес”, казва Хесус

Кабайеро, изпълнителен директор на
“СОФ Кънект” АД.За първите три
месеца (май, юни и юли 2021 г.) от
дейността на новия оператор четири
авиокомпании - “Ел Ал”, “Таром”,
“Бритиш Еъруейс” и “Аерофлот”,
възобновяват полетите си.Нови се-
зонни дестинации за летище “София”
са Корфу, Родос и Солун.

Съобщението за обявените от
концесионера отстъпки идват ден
преди изслушването в парламента
на министъра на транспорта Геор-
ги Тодоров за концесията на лети-
щето, която беше подписана от ка-
бинета на Бойко Борисов. Мина-
лият месец Тодоров официално за-
яви, че не е доволен от концесио-
нера на летището.
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Квадратният метър жилищ-
на площ е поскъпнал средно с
3.2% спрямо първото триме-
сечие, а спрямо 2020 г. - със
7.5%. Лек спад в търсенето на
тристайни апартаменти, като
интересът към тях почти се
изравнява с този към двустай-
ните. Това отчита компанията
Arco Real Estate за пазара на
имоти през второто тримесе-
чие на 2021 г. Според неин
анализ няколко са факторите,
които влияят на пазара и
дърпат цените нагоре:
поскъпването на материалите,
атрактивните ниски лихви по
ипотечните кредити, както и
промените в Закона за устрой-
ство на територията, които
предвиждат повече общи час-
ти. Водещ фактор е и усилено-
то търсене на алтернатива за
спестяванията, след като една
след друга банките не само
премахват олихвяването, но и
преустановяват да поддържат
депозити и налагат наказател-
ни такси за съхранението на
по-големи суми. Перспектива-
та за влизане в еврозоната и
дебатите около смяната на ва-
лутата също стимулират паза-
ра на имоти, защото много
хора със свободни средства
бързат да ги инвестират в нещо
сигурно. Според агеницията
сделките за завършени двустай-
ни апартаменти в София вече
се случват в диапазона 120 000
- 140 000 евро, като тази сума
може да достигне и до 150 000
евро, ако е включено и парко-

Миннодобивната
индустрия допринася
с около 5% за БВП
на страната, а цялата
дейност на отрасъла
може да се измери с
3 млрд. лева. Това
каза президентът Ру-
мен Радев, който от-
кри официалното че-
стване на Деня на ми-
ньора и 30 години
Българска минно-гео-
ложка камара.Това е
индустрия, която
осигурява десетки
хиляди работни мес-
та, въвежда нови тех-
нологии, нови инвес-
тиции. Най-важно
тази индустрия се
явява фундаментът на
нашата икономика.
От нея зависят всич-
ки останали сектори,
затова казваме, че тя
е стратегически от-
расъл, допълни Радев.
Според него  минна-
та индустрия успя да

Жилищата са поскъпнали
със 7,5 % за година
Имотните сделки в столицата са се увеличили с над една трета

място. За тристайни жилища
покупките стартират от 160
000 евро нагоре.

Скоростта, с която се
сключват сделките се повиша-
ва, а коментарите за цените
намаляват. Заради повишената
активност на купувачите, во-
дени от желанието да инвести-
рат парите си или да закупят
имот за живеене, се наблюдава
и задържане на имотите от
страна на продавачите с цел
изчакване цената им да се по-
качи, посочват брокери. Това
свива предлагането и обуславя
тренда за покачване на цените
на имотите в бъдеще, коменти-
рат от компанията.  За актив-
ния имотен пазар говори и
35%-ният скок на сделките с
имоти в София през второто
тримесечие на годината -  впи-
саните продажби са 9736 при
6352 за същия период минала-
та година. В столицата търсе-
нето на имоти е както за лично
ползване, така и за отдаване
под наем или препродажба.
През второ тримесечие е пре-
обладавал интересът към
центъра на града, кварталите
“Банишора”, “Кръстова вада”,
“Манастирски ливади” и Боя-
на. Засилен интерес има и към
крайните квартали, където це-
ните все още държат по-ниски
нива и сделките за инвестиция
и спекулация са по-изгодни.
Така например при засилено-
то строителство цените в край-
ните столични квартали вари-
рат в диапазона 950-1400 евро

за кв. м, като най-ниските нива
са за начален етап на строи-
телство, твърдят брокери

В Пловдив не се забелязва
голяма разлика в цените спря-
мо предходните тримесечия.
Бурното строителство в по-
крайнините и все още атрак-
тивните цени правят Пловдив
подходящ за инвестиция в имо-
ти, посочват брокери. Напри-
мер цените на двустайни апар-
таменти са в диапзона 45 - 000
65 000 евро. В централната
част  цените двустайните апар-
таменти се движат в порядъка
на 70 000 - 100 000 евро. Три-
стайните жилища се предлагат
между 80 000 - 120 000 евро,

като в централната градска
част са в порядъка от 100 000-
150 000 евро. Най-желаният
район продължава да бъде
центърът с цени между 1000 -
1400 евро/кв. м, следван от
кварталите “Смирненски” и
“Въстанически” с атрактивни
цени от 750 Ц 900 евро/кв. м.
Най-активно предлагане има в
кварталите “Кършияка” (750 -
1000 евро/м2) и “Кючук Па-
риж” (650 - 900 евро/м2).

Все повече българи търсят
да закупят ваканционен имот.
Заради високото търсене це-
ните по Българското Черномо-
рие бележат скок, като дости-
гат до 1000 евро/кв.м. Агенци-

ята отчита засилен интерес в
Св. Св. Константин и Елена,
където тези цени понякога над-
вишават 1000 евро/кв.м. Освен
засиленото търсене там,
продължава интересът към
Южното Черноморие, като
Несебър бележи ръст от 55%
продажби спрямо миналото
тримесечие и 61% повишение
спрямо същия период минала-
та година.Пазарът на търгов-
ски и офис площи се раздвиж-
ва, след като бе най-силно за-
сегнат от пандемията. Онлайн
търговията до голяма степен
измести физическите магазини
и тяхното търсене намаля, за
разлика от предлагането.

Нетният поток на преките
инвестиции в България за пе-
риода от януари до юни 2021
г. намалява с 16,1 млн. евро
(2,4%) на годишна база. Кон-
кретно през юни 2021 г. по-
токът е положителен и възли-
за на 372,1 млн. евро, при по-
ложителен поток от 57,4 млн.
евро за шестия месец от мина-
лата година. Това показват
данни на Българска народна
банка (БНБ).ДДяловият капи-
тал (преведени/изтеглени па-
рични и апортни вноски на не-
резиденти в/от капитала и ре-
зервите на български друже-
ства, както и постъпления/пла-
щания по сделки с недвижими
имоти в страната) е отрицате-
лен и възлиза на 9,4 млн. евро
за януари-юни 2021 г. Той е
по-голям с 11,2 млн. евро от
този за януари-юни 2020 г.,
който е отрицателен в размер
на 20,6 млн. евроУ, пишат още
от БНБ.

Според данните нетният

Нетният поток
на инвестициите
намалява с 2,4 на сто

поток от инвестиции на чужде-
странни лица в недвижими
имоти е отрицателен в размер
на 1,2 млн. евро при отрицате-
лен нетен поток от 0,3 млн.
евро за януари-юни 2020
г.Според БНБ най-големите
нетни положителни потоци по
преки инвестиции в страната
за първите 6 месеца от година-
та идват от Люксембург (457,3
млн. евро), Франция (171,6
млн. евро) и Германия (164,9
млн. евро), а най-големите нет-
ни отрицателни потоци са към
Обединеното Кралство (196,9
млн. евро) и Нидерландия
(222,1 млн. евро).По предвари-
телни данни нетният поток на
преките инвестиции в чужбина
възлиза на 37,2 млн. евро (0,1%
от БВП), при 115,8 млн. евро
(0,2% от БВП) за януари-юни
2020 г. През юни 2021 г. нет-
ният поток е отрицателен и
възлиза на 14,3 млн. евро, при
положителна стойност от 23,1
млн. евро за юни 2020 г.

Минната индустрия
дава 5,5 % от БВП на страната

наложи стандарти,
нови форми и начин
на работа, които да
допринасят за пови-
шена производител-
ност на труда и висо-
ка конкурентноспо-
собност.

По повод празни-
ка държавният глава

връчи на председате-
ля на Българската
минно-геоложка ка-
мара проф. Николай
Вълканов почетния
знак на президента.
Вълканов от своя
страна пък му връчи
плакет на камарата.
От думите на пред-

седателя на БМГК
стана ясно, че пове-
че от три четвърти от
всички предмети, не-
обходими в ежедне-
вието са произведе-
ни от добитите суро-
вини, а останалите са
произведени от ма-
шини и инструмен-
ти, направени от
същите минерални
суровини.Вълканов
обяви, че общият до-
бив на полезни изко-
паеми за 2020 г. е 107
млн. тона и уточни, че
се бележи лек спад
спрямо 2019 г.”Това
се дължи основно на
въгледобива, който
отчита намаление на
производствените
обеми от 21%. Най-
голям дял в разпре-
делението на добива
през изминалата го-
дина има рудодо-
бивът с 36%, средно
добивът на инертни
материали с дял от
32%. За последните
10 години инвестици-
ите в сектора над-
хвърлят 7 млрд. лв.

МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

По повод празника Румен Радев връчи
на председателя на Българската минно-
геоложка камара  Николай Вълканов
почетния знак на президента.

Сделките за завършени двустайни апартаменти в София
вече се случват в диапазона 120 000 - 140 000 евро
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Членове на Растафарианското
общество в Кения засаждат семки
от различни дървета в чест на
рождения ден на Маркус Гарвей.
Той е ямайски политик, роден през
1887 г. и изиграл е важна роля в
борбата за права на чернокожото
население

Интерпол обяви за меж-
дународно издирване внука
на бивш мексикански прези-
дент и основател на авио-
компания “Интерджет” Ми-
гел Алеман Маняни, съоб-
щават местните медии. Сре-
щу него има обвинение за
данъчни измами на стойност
66,285 млн. песо (3,3 млн.
долара), по данни от главна-
та прокуратура.

Заповедта на федералния
съд на Мексико за ареста на
бизнесмена е издадена на 8
юли. Предполага се, че
престъплението, в което е

2000 са вече жертвите
на земетресението в Хаити

Броят на жертвите на земетресението, което удари Хаити,
се увеличи до 1 941 души, а около 10 000 са ранени, съобщи
агенцията за гражданска защита на карибския регион. Повече
от 60 000 домове са унищожени, 76 000 са повредени, както
и много обществени сгради.

Хилядите хора, останали без дом, бяха изненадани от
тропическата буря Грейс, която заля страната. Според мете-
реолозите тя трябваше да започне след няколко дни. Амери-
канският национален център за урагани предупреди за
възможни свлачища.

Пристигнали са специализирани екипи за търсене от САЩ,
както и 15,4 тона храна, лекарства и вода от Мексико.

През януари 2010 г. земетресение с магнитуд 7.0 по Рих-
тер остави голяма част от държавата в руини, убивайки над
200 000 души, припомня БГНЕС. Днес, повече от 1,5 милиона
хаитяни са все още без дом след поредицата от бедствия,
унищожили 60% от здравната система на страната.

Интерпол издирва внук
на бивш президент

обвинен, е извършено през
2018 г., когато е ръководил
авиокомпанията.

Адвокатът на обвиняе-
мия, който напусна страна-
та през януари и се предпо-
лага, че и до момента е във
Франция, заяви пред медии-
те, че данъчните задължения
на компанията е трябвало да
бъдат изплатени от новия
собственик на контролния
пакет акции - бизнесмена
Алехандро дел Вале. Сдел-
ката между Алеман и Дел
Вале е била сключена през
юни 2020 г.

РС Македония изгони
нов руски дипломат

Македонският външен ми-
нистър Буяр Османи потвърди, че
руски дипломат е обявен за пер-
сона нон грата и е изгонен от
страната. Някои от местните
медии съобщиха, че става дума за
заместник военен аташе, който
е извършил несъответстващи на
дипломатическия му статут дей-
ствия. Той не е спазил диплома-
тическите правила. През май
тази година друг служител в
посолството бе обявен за неже-
лано лице. Тогава Русия реагира,
като предприе реципрочни мерки.

Неизправна система
погубила Ил-112В

Военно-транспортният само-
лет Ил-112В, който се разби при
изпитателен полет, е трябвало да
има система за гасене на пожар в
двигателите. “Системата не е
работила. Това е възможна версия.
Освен това тестовете бяха прове-
дени набързо. Подготвяхме се за
форума “Армия-2021”, където
трябваше да покажат самолета “,
каза източник от Междудържав-
ния авиационен комитет пред Га-
зета. ру.

Арестуваха българка
на остров Родос

Противопожарната служба на
гръцкия остров Родос е задържала
57-годишна българка за три пале-
жа преди няколко дни, съобщава
местен информационен сайт. Съна-
родничката ни, за която се твърди,
че има сериозни психологически
проблеми, е заподозряна за пале-
жите в покрайнините на админи-
стративния център на острова на
14 август. С разпореждане на про-
куратурата тя е отведена в пси-
хиатричната клиника на болница-
та в Родос за оценка на състояни-
ето й.

Стрелба в Ню Йорк,
има ранени

Въоръжен мъж е открил стрел-
ба в Ню Йорк, съобщи местният
филиал на телевизия АВС. Ранени
са най-малко пет човека. Напада-
телят е излязъл от тъмен на цвят
автомобил и е открил огън по
лица, играещи настолни игри пред
магазин. Всички те са били на
възраст до 30 години. Четирима
души са откарани в местната
болница, а един е отказал медицин-
ска помощ. Всички са в стабилно
състояние.

Борел: Афганистан
е провалът на Запада

“Афганистан е правалът на Запа-
да”, това заяви върховният представи-
тел на ЕС по Външните работи и си-
гурността Жозеп Борел пред испанско-
то национално радио. “Трябва да го
приемем и да имаме смелостта да го
признаем”, допълни още дипломатът.

Междувременно съветникът по на-
ционална сигурност на президента
Джо Байдън, Джек Съливан, информи-
ра, че държавният глава поема отго-
ворност за случващото се в ислямска-
та страна и за решенията, взети от
американското правителство. САЩ
могат да наложат санкции и пълна
изолация на Кабул от международната
общност с цел да принудят талибаните

Рейтингът на Байдън се срина за седмица,
той пое отговорност за хаоса в страната

да спазват ангажиментите си относно
ситуацията в Афганистан, допълни
още той. Щатите ще блокират достъпа
на талибаните до сметките на прави-
телството, управлявано от Федералния
резерв и от други финансови органи-
зации на САЩ. Директорът на цент-
ралната банка на Афганистан Аджмал
Ахмади заяви, че валутните резерви на
страната са на стойност около 9 млрд.
евро и почти всички са в чужбина. При
замръзяването им, талибаните ще имат
на разположение по-малко от 0,1%. Ре-
шенията идват след като стана ясно, че
ситуацията в Афганистан срина ре-
кордно рейтинга на Байдън. Според
анкета на Ройтерс само за една седми-

ца подкрепата на президента е спадна-
ла със 7% и сега е 46 на сто.

Стана ясно, че дипломати от САЩ
в Кабул са унищожили паспорти на
афганистанци, които искали да се ева-
куират. Това съобщи във вторник те-
левизия CNN, позовавайки се на член
на Камарата на представителите на
САЩ, демократът Анди Ким. “Посе-
щенията по въпросите на визите и
паспортите в посолството са отмене-
ни, а паспортите, които притежават
посолството, са унищожени”, обясни
тя. “В момента предоставянето на ви-
зови услуги в Афганистан не е
възможно.” Си Ен Ен не разполага с
точни данни за причините за унищо-
жаването на паспортите на афганис-
танските граждани, но не изключва
това да е направено, за да не попад-
нат в ръцете на представители на ра-
дикалното движение талибани.

СНИМКИ БГНЕС

Боливийци, подкрепящи правителството, настояват за справедливост след събитията през 2019 г.
Президентът Луис Арсе се извини на жертвите на социалната и политическа криза в страната
преди две години и настоя, че тогава е бил извършен преврат. Законно избраният ляв държавен глава
Ево Моралес бе свален и държавата беше управлявана от крайнодясната Жанин Аниес
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Износът от Ирландия
към Великобритания се
е увеличил през първите
шест месеца след Брек-
зит. В обратна посока
бележи спад, показват
данни на ирландското
правителство.

Британските износи-

Голям горски пожар близо до
Френската Ривиера доведе до ева-
куацията на хиляди хора, включи-
телно туристи в къмпинги, преда-
де Би Би Си. Много от тях са
разполагали само с минути, за да
напуснат домовете си заради
бързото разпространение на огне-
ната стихия. Тя вече е обхванала

Ново проучване в Ухан,
оставено непубликувано за
повече от година, установило,
че животни, за които е извест-
но, че носят в себе си корона-
вируси, са били продавани на
местните пазари през послед-
ното десетилетие. Изследова-
тели от лаборатория Кей на
китайското правителство за
опазване на дивите животни в
Югозападен Китай, Оксфорд-
ския университет във Велико-
британия и Университета на

СНИМКА БГНЕС

Докато част от Европа е обхваната от горски пожари, на други места на континента
поройни дъждове заливат пътища, виадукти и домовете на стотици хора са наводнени.
В източната част на Швеция е обявена извънредна ситуация

В Ухан продавали от години
животни с коронавирус
Ако 80% от населението се ваксинира КОВИД-19 ще стане сезонен, твърди учен

Близо до Рим, в Ка-
стелпорциано, бе на-
правен опит за умишлен
пожар в парка на лят-
ната резиденция на
президента. В момента
на палежа държавният
глава Серджо Матарела
не е бил в жилището.

Подпалвачите, които
хвърлили подпалки през
оградата, предизвик-
вайки пламъци, били за-
белязани от намиращи
се наблизо граждани.
Те веднага подали сиг-
нал на силите на реда и
на пожарникарите.

Бързата им намеса
предотвратила пожарът
да се разрази. Изгорели
са само малко дървета
и храсти.

Ирландия засега печели от Брекзит

6000 хектара горят във Франция

тели са били засегнати
по-тежко от излизането
на страната от ЕС, за-
щото са изправени пред
гранични проверки от 1
януари на доставките им
за Съюза, докато ирланд-
ските и респективно ев-
ропейските износители

към Великобритания са
се възползвали от по-
етапния подход за про-
верките, предпочетен от
английското правителст-
во след 12-месечния пре-
ходен период. Това оз-
начава, че всички изна-
сяни храни и растения

за ЕС са обект на сани-
тарни и фитосанитарни
проверки от януари, до-
като за износа на стра-
ните членки на ЕС,
включително Ирландия,
не важи пълното прила-
гане на бюрократичните
мерки до 2022 г.

около 6000 хектара. На място са
изпратени 900 пожарникари и 120
полицаи, съобщиха властите от де-
партамента Вар, където бушуват
пожарите. По последни данни 20
души са пострадали от обгазяване
и шест полицаи също са получили
наранявания в борбата с огъня.

Южна Франция е поредният

регион в Европа с горски пожари
това лято заради рекордни темпе-
ратури в района на Средиземно-
морието. Гърция, Турция, Испания
и Португалия вече пострадаха от
опустошения, които доведоха до
човешки жертви и множество уни-
щожени домове, припомня британ-
ската медия.

Запалиха резиденция на
италианския президент

До момента винов-
ниците са в неизвест-
ност.

Президентът осъди
в комюнике престъпно-
то деяние, засягащо
гражданската общност.
Той благодари на граж-
даните, сигнализирали
за инцидента и на спа-
сителните екипи на по-
жарната, които чрез
бързата си намеса са
направили възможно да
се избегнат по-сериоз-
ни последици.

Лятната резиденция
на италианските прези-
денти в Кастелпорциа-
но се намира в много
ценен природен резер-
ват, граничещ с Тирен-
ско море.

Британска Колумбия в Кана-
да събраха данни от няколко
пазара в града и снимки от
пазара за животни. Оказва се,
че няколко вида, включително
цибетки, кучета, норки, еноти
и др., носители на различни
щамове, са били продавани
там от години. Пекин отрича
съществуването на тези паза-
ри. А от СЗО заявиха, че не
могат да принудят Китай да
даде данни и не изключи веро-
ятността вирусът да произли-

за от местна лаборатория.
Коронавирусът ще се

превърне в сезонно заболява-
не, когато колективният иму-
нитет достигне 80%. Това
предвижда заместник-дирек-
торът по научна работа на
Централния изследователски
институт по епидемиология, и
член-кореспондент на Руската
академия на науките Алек-
сандър Горелов.

Болестта се променя и при-
добива нови свойства, поради

което в много страни посто-
янно се наблюдава циркула-
ция на различни генотипове,
които са фундаментално раз-
лични един от друг. По данни
на СЗО силно заразните ща-
мове “алфа”, “бета”, “гама” и
“делта” разшириха география-
та си с 4% през последната
седмица.

От друга, страна Велико-
британия регистрира най-висок
брой починали от КОВИД-19
от месец март насам.

А в Гърция отбелязаха по-
редно денонощие на пик в но-
возаразените, съобщава “Грийк
рипортър”. От 1 септември до
РС Македония ще се пътува
само с ваксинационен серти-
фикат, удостоверение, за пре-
боледуване през последните 45
дни, считано от деня на възста-
новяване или медицинско
потвърждение с отрицателен
резултат от ПСР тест, напра-
вен 72 часа преди влизането
на територията на страната.

ВЪЗПОМЕНАНИЕ

Една година
без обичната ни майка и баба

ЕМИЛИЯ МАРИНИ

Цялата любов, с която ни дари, живее в нас.

Дълбок поклон пред светлата ти памет!

От семейството
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СВЕТОВЕН ХУМАНИТАРЕН ДЕН. Обявен е през

2009 г. от Общото
събрание на ООН.
Поводът е да се по-
чете паметта на
22-ма служители на
световната органи-
зация, загинали по
време на хуманитарна акция при бомбена експло-
зия в Багдад. На този ден Международната фе-
дерация на Червения кръст и на Червения полуме-
сец, ООН, международни и неправителствени
организации отдават почит и признание към ху-
манитарната дейност, оказвана всекидневно от
хилядите техни доброволци и служители по цял
свят в името на подобряване на здравето и опаз-
ване на живота на най-уязвимите хора.

ДЕН НА ГРАД КУЛА. Обя-
вен е с решение на Общинския
съвет през 1919 г. Поводът е
откриването на този ден на
традиционното изложение -
панаир на селскостопански
стоки, започнало през 1916 г.,
прекъснато по време на
Първата световна война и
възстановено през 1919 г.
Оттогава всяка година око-
ло тази дата се открива и панаир, на който се
представят постиженията в селското стопан-
ство и търговията.

1662 - УМИРА БЛЕЗ ПАСКАЛ, ФРЕНСКИ МА-
ТЕМАТИК, ФИЗИК И ФИЛОСОФ (Р. 1623 Г.).
Признат за един от осново-
положниците на теорията
на вероятностите - съвме-
стно с Пиер Ферма, и на хи-
дростатиката - заедно с Га-
лилео Галилей и Симон Сте-
вин. На Паскал е кръстена
мерната единица за наляга-
не. През 1642 г. конструира
изчислителна машина за две аритметични опера-
ции, с което се приема за конструктор на първия
цифров калкулатор. Известни са неговите рели-
гиозни и теософски възгледи, които събира в трак-
тати, мисли и писма, оказали съществено влия-
ние върху писатели като Ларошфуко, Лафайет,
Киркегор, Достоевски, Борхес и др.

1936 - УМИРА ФЕДЕРИКО ГАРСИЯ ЛОРКА,
ИСПАНСКИ ПОЕТ И ДРАМАТУРГ (Р. 1898 Г.).
Емблематична фигура на по-
колението от 1927 г., убит е
от националистите в нача-
лото на Испанската граж-
данска война. Режимът на
Франко поставя произведени-
ята на Лорка под забрана,
която е смекчена през 1953
г., когато са издадени силно
цензурирани “Събрани съчи-
нения”. Едва след смъртта
на Франко през 1975 г. става възможно животът
и смъртта на поета да бъдат публично обсъжда-
ни в Испания. Днес паметта на Лорка е отбеля-
зана с централно разположена статуя на мад-
ридския пл. “Санта Ана” (на снимката).

1960 - ИЗВЪРШЕН Е ПЪРВИ УСПЕШЕН ПО-
ЛЕТ С ЖИВИ СЪЩЕСТВА В КОСМОСА. На тази
дата е изстреляна съветската
космическа ракета “Спутник-
5” с кучетата Белка и Стрел-
ка, 40 мишки, 2 плъха и расте-
ния на борда. Полетът
продължава около 27 часа, през
които изкуственият спътник
извършва 17 пълни обиколки на
Земята. Това е петият косми-
чески апарат от серията
“Спутник” и първият, който
връща живи същества от Космоса. Първият опит
е на 3 ноември 1957 г. с кучето Лайка, но ракета-
та носител не се връща на Земята.

Деси ВЕЛЕВА

Синята зона в София
пак ще пълни хазни и
тумбаци. 36 милиона
лева за една година се
кани да прибере Столич-
ната община от всякакъв
вид платено паркиране в
града, като разшири си-
нята зона. Общинските
съветници от ГЕРБ не се

посвениха да поискат
поскъпване на паркира-
нето точно в този мо-
мент. Защото разшире-
нието на синята зона за
сметка на зелената е
това - увеличаване на
цената на всяко парко-
място с левче. Е, не зву-
чи като обирджийство,
но е точно това. Тук
левче, там левче и ето
няколко милиона лева в
черната дупка на Центъ-
ра за градска мобилност.

Откриването на го-
лям общински паркинг в
квартал “Надежда”
съвсем наскоро явно
послужи като повод на
управляващите кметст-
вото да поискат от сто-
личани да отворят кеси-
ите. Казаха им: “Ето,

ние ви направихме пар-
кинг с парите, които
събираме от платеното
паркиране в центъра на
града, те никъде не
потъват, а ги инвестира-
ме. Затова сега имаме
основание да ви събира-
ме още пари”. Отделен е
въпросът, че общински-
ят паркинг е платен,
така че общината ще
продължи да печели.

Не е голямо откри-
тие да се прозре, че с
поисканото повишаване
на цените се цели да се
запълни дупката в обще-
ствения транспорт. Она-
зи, която зейна през по-
следните месеци на КО-
ВИД-кризата. Транс-
портни дружества губят,
ЦГМ губи, а както е

Тук левче, там левче
тръгнало, ситуацията с
пандемията няма да се
измени съществено в
близко време. Пътници-
те няма да се увеличат,
най-много още да нама-
леят, а това ще доведе до
още по-малко доходи от
карти и билети.

Затова от ГЕРБ са
измислили добър начин
да компенсират частич-
но загубите. С новия им
ход приоритет не е
въвеждането на ред при
паркирането, нито осво-
бождаването на центъра
от коли и предоставяне-
то му на пешеходците.
Целта дори не е прочи-
стване на въздуха от
вредни емисии. Пък сто-
личани да се спасяват
както могат.

Альона НЕЙКОВА

Цели 56 години е
мълчала абсолютно неиз-
вестна до онзи ден жена,
която сега е тръгнала да
обвинява рокаджията Боб
Дилън, че я е насилвал,
когато е била невръстно
момиче. Правил го е, за-
бележете, в продължение
на поне шест седмици
през 1965-а. И, освен сек-
суалните посегателства,
музикантът е снабдявал с

наркотици и с алкохол де-
войката, едва навършила
12 по онова време.

Шок. Ужас. Срам.
Депресия. И след над
половин век мъки и “се-
риозни психологически
травми” дамата се е се-
тила, че може да бъде
компенсирана за прежи-
вяното с тлъсто обезще-
тение, което да поиска от
80-годишната звезда. Раз-
бира се, адвокатите на
легендарния певец, ком-
позитор, поет и китарист
отричат всички обвине-
ния, заявявайки, че те не
съответстват на действи-
телността. И се заричат
“решително да защита-
ват” невинността на но-
сителя на множество ста-
туетки “Грами”, “Оскар”,
“Златен глобус” и Нобе-
ловата награда за литера-
тура.

Със сигурност делото
ще се проточи с години.
Както се е случвало с по-
добни искове, отправени
към кинозвездите Сил-
вестър Сталоун и Жерар
Депардийо, футболиста
Кристиано Роналдо, рапъ-
ра Дрейк, режисьора Люк
Бесон, бизнесмена Моха-
мед Хадид и т.н. Някои от
тях набързо са се откуп-
вали от обвинителките със
стотици хиляди долари, за
да потулят инцидента или
просто да спрат инсинуа-
циите. Но когато се лепне
подобно клеймо, почти е
невъзможно то да бъде
изчегъртано само с пари.
На Кевин Спейси набеж-
даването, че преди повече
от три десетилетия си е
сложил ръката върху бед-
рото на някакъв младеж,
му коства не само граде-
ната през целия живот

Мълчанието не е злато
актьорска кариера, но и
завинаги слага петно
върху името му.

Когато младите вдигат
сватба в САЩ, свеще-
никът приканва присъ-
стващите веднага да ка-
жат, ако има някаква
пречка за сключването на
този брак, или да замълчат
завинаги. Тази презумп-
ция трябва да важи и за
обвиненията в сексуално
насилие: ако жертвата не
събере смелост да съоб-
щи за престъплението в
рамките на определен
срок, не е ли по-добре да
се обърне към психолог и
да забрави завинаги за слу-
чилото се? А не след по-
ловин век да започне да
хвърля кал, да слага етике-
ти, да шантажира и да
съсипва живота на други-
те, за да увеличи банкова-
та си сметка.

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ
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ваме в германо-съветските отношения, те са оплетени до-
статъчно, за да не може който и да е журналист да вникне
докрай в тях. Но това ми дава повод да надникна, за кой ли път,
в нашенското отношение - на висшите ни държавни ръководи-
тели, към българския фашизъм. “Плюли са си в устите” всички
с власт - политическа или медийна, спомене ли някой думите
фашизъм или антифашистка съпротива. Най-кратко казано -
такива у нас няма. Няма и рязани глави на българи, но и на
англо-американци. Няма и Холокост, българската полиция е
чистичка като сълзите на еврейските хиляди деца, подкарани с
родителите им от чичковците български полицаи към пещите в
Треблинка. Нямали българско гражданство - а че не са им го
дали българските депутати, за чиято съдба и днес се ронят
крокодилски сълзи, и дума не се проронва в медиите, всеки е
онемял. Затова ли и днес, вече три години, продължават неус-
пешните опити Столичната община да разреши да се изгради
скромен паметник на загиналите деца по времето на фашизма?!
Много, още много може да се изрече по темата в едно слово,
да речем на българския президент. Че той по-долу ли е от своя
германски колега?

Речта по-долу, посветена на Втората све-
товна война и на това, което нахлулите на
руска земя немски “рицари” са вършили
там, не е произнесена от съветски или
руски ръководител. Не е на Сталин, не е на
Хрушчов, не и на Брежнев. Нито на Елцин
или Путин. Произнесе я германец, и то от
най-високия пост - президентския, в най-
злокобния ден в историята за руските хора
и за света - 22 юни. Немският президент
Щайнмайер изрече тези думи преди два
месеца, в сградата в Карлсхорст, в която
през май 1945 г. фелдмаршал Вилхелм
Кайтел подписва Акта за безусловна капи-
тулация на хитлерова Германия.
Не ни е работа да бърникаме и философст-

Подготви
Христо ГЕОРГИЕВ

Войната ни срещу   
ПРЕЗИДЕНТЪТ ЩАЙНМАЙЕР:

Потресаващо слово за милионите жертви,
за паметта и за нашето утре

Борис Попов посрещнал 22
юни 1941 г. като млад стрелец.
Той е бил на 19. Неговата част
се разположила на няколко кило-
метра от Минск. След закуска
сутринта на 22 юни, разказва
той, със своите колеги по служ-
ба отишъл да се пече на слънце
в градината. Първите изстрели и
взривове Борис Попов чул там,
лежейки в тревата. Било е неде-
ля. Неговите другари загинали
веднага, в първите боеве. Него-
вата бойна машина била унищо-
жена. Командирът на полка за-
повядал да отстъпят. Войниците
се отправили пешком към Минск.
Те не знаели, че там вече ги чакат
германските войски. Така Борис
Попов на 10 км от Минск още в
първите дни на войната попаднал
в плен у немците.

Първия лагер, в който го из-
пратили, бил Дрозди, на 5 км
северно от Минск. Всъщност,
това е било не лагер, а сборен
пункт под открито небе. Кадри
от седмичната немска хроника
от онези дни показват това мя-
сто. Безкрайни пространства,
заградени с бодлива тел, в които
хиляди съветски войници и офи-
цери седят в прахта или стоят
под изпепеляващия летен зной.
Може да се забележи, че много
от тях са в гражданско работно
облекло, в прости потници. Дру-
ги са с униформени ризи и пи-
лотни шапки. Млади или вече
зрели мъже. Някъде в тази тълпа
е и Борис Попов.

Чуваме как говорителят ко-
ментира немската хроника: “Ли-
цата на тези нечовеци са беляза-
ни от хищна алчност и жажда за
убийства”. В действителност
виждаме измъчените от глад и
жажда лица на крайно обезсиле-
ни пленници. Само в Дрозди 10
000 души ще станат жертва на
т.нар. заповед за комисарите -

към предполагаемите команди-
ри от Червената армия, както
гласи заповедта на Вермахта,
трябва да се отнасят не като към
военнопленници, а - цитирам -
“да се унищожават на място”.

Дами и господа,
Борис Антонович Попов,

войник и ветеран от Червената
армия, почина точно преди една
година - на 20 юни 2020 г., на
възраст 98 години. Никога не съм
бил лично познат с него, но ми
разказаха неговата история. Са-
мият Борис Попов ни я е разказ-
вал в своите доклади и изказва-
ния, а за последен път преди 5
години - в документалния филм
на телекомпанията “Берлин-
Бранденбург”. Филмът показва
Борис Попов седящ на скамейка
в парка в Минск, където е живял
от 1950 г. Той не изглежда на
своите над 90 години - възрастен
е, да, но без намек за умора.
Жизнен, запазващ присъствие на
духа, той силно впечатлява зри-
теля. Имал е късмет, той е пре-
живял войната, а ние имаме
късмета, че той можа да ни раз-
каже своята история.

Това е историята само на
един войник. А войната, за коя-
то той разказва, е започнала две
години преди това с нападение-
то на Германия над Полша. Две
години, за които Втората све-
товна война хвърли значителна
част от Европа в мрака на раз-
рушенията, окупацията и тира-
нията. А това, което последва

след това и започна на 22 юни
1941 г., се превърна във

вакханалия на
ненавистта и насилието

в радикализация на войната и в
превръщането й в безумие на
тоталното унищожение. Още от
първите дни настъплението на
германските войски бе движено
от ненавистта, антисемитизма и
антиболшевизма, от расовото
безумие по отношение на сла-
вянските и азиатските народи на
Съветския съюз. Тези, които
водеха войната, убиваха хора с
всички мислими и немислими
способи, проявявайки невижда-
ни преди това жестокост и звер-
ства. Тези, които бяха отговор-
ни за войната, опитвайки се от-
горе на всичко да обосноват сво-
ето националистическо бълнува-
не с немската култура и цивили-
зация, цитирайки Гьоте и Шилер,
Бах и Бетовен, опорочиха циви-
лизацията като цяло. Нарушиха
всякакви принципи на хуман-
ността и правото. Войната на
немците срещу Съветския съюз
беше варварство на убийци. Кол-
кото и да ни е тежко, ние сме
длъжни да помним това. Памет-
та за абсолютната вражда и раз-
човечаването на другите хора
остава дълг за нас, немците, и
предупреждение за целия свят.

Стотици хиляди съветски
войници загинаха по фронтове-
те, умряха от глад, бяха разстре-
ляни още в първите месеци на
войната, през лятото на 1941 г.
Веднага с настъплението на гер-
манските войски започна убива-
нето на еврейските мъже, жени
и деца, разстреляни от команди-
те на СД, СС и от техните пома-
гачи. Стотици хиляди мирни
жители на Украйна, Белорусия,
страните на Балтика и на Русия
станаха жертви на бомбардиров-
ки, бяха подложени на безпощад-
но преследване и изтребване за-
ради партизанската борба. Гра-
довете се разрушаваха, селата се
изгаряха. На старите снимки се
виждат само овъглени тухлени
комини от печките, които се из-
висяват над опустошената мест-
ност. В резултат тази война стру-
ваше на Съветския съюз 27 ми-
лиона живота. Нацистка Герма-
ния уби 27 милиона души, уни-
щожи ги, изтреби ги, умори ги
от глад, измъчи ги до смърт от
робски труд. 14 милиона от тях
бяха мирни жители.

Никой в тази война не поне-
се повече жертви от народа на
тогавашния Съветски съюз. И
въпреки това тези милиони
жертви не са толкова запечатани
в нашата колективна памет, как-
то това изискват тяхното стра-
дание и нашата отговорност.

Дами и господа,
Тази война беше престъпна,

чудовищна, завоевателна война
за унищожение. Който днес оти-
де на местата, изпепелени от
войната; който срещне хора, за-
сегнати от тази война, те неиз-
бежно ще му напомнят за 22 юни

Франк-Валтер Щайнмайер, президент на ФРГ

Из Реч при откриването на изложбата за 80-
годишнината от нападението над СССР в музея
“Берлин-Карлсхорст”*

22.06.2021 г.

1941 г. Ще му го напомнят без
годишнина, без монументи. Този
ден наложи своя отпечатък върху
старците, които са го преживели
като деца; върху хората по-мла-
ди от тях, върху техните внуци
и правнуци. Следите му може да
бъдат забелязани от Бяло море
до Крим, от балтийските дюни
до Волгоград. Това са белезите
на войната, белезите на разру-
шението, белезите на загубите.
По пътищата на войната остана-
ха масови гробове, братски мо-
гили, както ги наричат на бело-
руски, на украински и на руски.

Убийствата продължаваха и
зад фронтовата линия. Войникът
на Вермахта Паул Хон, разквар-
тируван в руското Березино,
написа на 31 януари 1942 г. в
своя дневник: “Часът е три през
деня. Вече един час разстрелват
онези евреи, които тук още са
останали живи - 962-ма души.
Жени, старци, деца. Най-после!
Команда от 20 гестаповци про-
вежда акцията. Двама души стре-
лят по ред. Евреите се придвиж-
ват в гъша редичка. Пускат ги в
канавка, в която те се спускат
един след друг и един по един ги
разстрелват в легнало положение.
Изкоренява се чумата. От прозо-
реца на моето работно място на
500 метра се вижда гето. И доб-
ре се чуват виковете и изстрели-
те. Жалко, че аз не участвам в
това”. Край на цитата.

Всяка война носи със себе си
опустошения, смърт и страда-
ния. Тази война обаче беше дру-
га. Тя показа на света варварст-
вото, извършено от немците. Тя
струва живота на милиони хора,
тя превърна в руини цял конти-
нент и като следствие от тази
война светът се оказа разделен
за десетки години. Войната и
нейното наследство разбиха на-
шата памет. Този разкол не е
преодолян дори сега, 30 години
след падането на желязната заве-
са. Той лежи като бреме върху
нашето бъдеще. Нашата задача е
да го преодолеем. Задача, за чи-
ето решаване ни е крайно необ-
ходимо да полагаме повече уси-
лия, независимо от границите.
Заради нашето минало, но преди
всичко - заради мирното бъдеще
на идващите поколения. Затова
днес ние сме се събрали тук, на
историческо място, в музея, чия-
то работа поддържат 17 органи-

зации от 14 страни. Флаговете
на тези страни се развяват пред
зданието на музея.

Дори там, където видимите
следи от войната днес са се из-
трили или са обрасли с бурените
на неспокойния минал век, къде-
то върху тях са се насложили
годините на сталинизма, на сту-
дената война, разпадът на Съвет-
ския съюз, все пак може да бъдат
напипани. Войната все още се
усеща, както се усеща белег, ако
прокараш пръст върху него. Но
правим ли това ние, немците,
обръщаме ли поглед натам, тя ни
е твърде малко позната със съби-
тията в изтока на нашия конти-
нент. На кого в Германия е изве-
стен Малий Тростенец край
Минск, където между 1942 и
1944 г. бяха убити не по-малко
от 6000 души. Или село Хатин,
което през лятото на 1943 г. бе
изравнено със земята и бяха из-
бити всичките му жители, поло-
вината от които бяха деца. На
кого е известна Корюковка в
Северна Украйна, където в тече-
ние на две денонощия 6700
мъже, жени и деца станаха жерт-
ва на най-мащабната жестока на-
казателна акция. На кого е изве-
стен град Ржев, разположен не
така далеч от Москва, а само там
в безкрайна битка Червената ар-
мия загуби повече от милион
убити и ранени войници. На кого
е известно градчето Мизоч, чие-
то еврейско население бе раз-
стреляно пред вратите на града в
течение на един ден, на 14 ок-
томври 1942 г.

Да, дами и господа,

тази война хвърля
дълга сянка

Тази сянка лежи върху нас и
до днес. В своето писмо до жена
си граф Хелмут Джеймс фон
Молтке, работил през август
1941 г. в Международния пра-
вен департамент на Върховно-
то командване на Вермахта,
пише - цитирам: “Сводките от
Изтока са ужасни. Планини от
трупове лежат на нашите пле-
щи. Постоянно, пише той, може
да чуете за ешелоните с пленни-
ци и евреи, от които едва 20
процента стигат до мястото на
назначението. Говори се, че в
лагерите за пленници царят глад,
тиф и други епидемии, възник-
ващи в резултат на недостига на

Президентът Щайнмайер

В Сталинград
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всичко жизнено необходимо”.
Войната, за която пише Молтке,
не може да бъде измерена с
никакви човешки мерки. Но я
измислиха и осъществиха имен-
но човеци. Това бяха немците.

Затова тя, тази война, ни ос-
тави в наследство въпрос, който
отново мъчи поколение след
поколение - как това е могло да
се случи? Какво са знаели наши-
те предци, какво са творили?

Престъпната завоевателна
война се е водила във военна
форма от Вермахта. За нейната
жестокост част от вината носят
войниците на Вермахта. Много,
прекалено много време ни тряб-
ваше на нас, немците, за да при-
знаем сами пред себе си този
факт. Плановете, които са след-
вали немските войници, са се на-
ричали Генерален план ОС и
План за глада, плана на Бабке.
Тези планове са издигали безчо-
вечността в ранга на принцип.
Целта на тези планове е била да
експлоатират хората и да ги
морят от глад, да ги гонят от
родните им места, да ги пороб-
ват, за да ги унищожат в
крайна сметка. Чиновници-
те на Главното управление
на имперската сигурност са
планирали изтребването с
цинична прецизност. Те са
планирали войната, която е
обявявала за враг цялото
съветско население - от но-
вороденото до престарелия.
Предполагало се е не про-
сто да бъде победен в боя
този враг, той е трябвало сам
да плати за натрапената му
война - с живота си, с иму-
ществото си, с всичко, от
което се е състояло същест-
вуването му. Цялата евро-
пейска част на Съветския
съюз, цели области на днеш-
ните Украйна и Беларус е
трябвало да бъдат - цитирам
заповедите - “почистени и
подготвени за немската колони-
зация”.

Милионните градове Ленин-
град, днешният Санкт Петер-
бург, Москва или Киев е тряб-
вало да бъдат сравнени със зе-
мята. Съветските военнопленни-
ци също не са се разглеждали
като пленници. Те са били раз-
човечени, отнето им е било пра-
вото да се смятат за хора. Воен-
нопленниците, които не рабо-
тят, трябва да умрат от глад -
това е гласяла заповедта на ге-
нерал-квартирмайстера на гер-
манските сухопътни войски
през ноември 1941 г. Борис
Попов, за когото разказвам, е
попаднал в четири немски лаге-
ра за военнопленници от първия
до последния ден на своето
пленничество. В Дрозди, разказ-
ва той, едва след 12 дни дадоха
по половин литър баланда - вод-
ниста супа, която те сърбали от
чугунена вана, в която ги натик-
вали немските надзиратели.
Гладът се задълбочавал от ги-
белните санитарни условия -
паразити, инфекции и болести
се разпространявали повсемест-
но. Военнопленникът Николай
Николаевич Данилов пише:
“Болните и здравите лежаха
един върху друг. По нашите
тела пълзяха въшки и плъхове.”

След освобождаването си
Борис Попов, за пръв път от 4
години, успял да напише писмо
на майка си в Ленинград. Той не
е знаел дали тя е още жива. Един
милион ленинградци са умрели
от глад по време на немската
блокада. Преди няколко години
Даниил Гранин говори за ужаси-
те на блокадата в германския
Бундестаг. Смъртта унищожава-
ла тихо, безмълвно, ден след ден,
месец след месец, през всичките
900 дни. Как да се скриеш от
глада? Изчегъртвали лепилото от
тапетите, варили кожени ремъ-
ци, учените химици в институ-
тите преварявали химикали, яли
са котки, кучета. В блокадния
град за храна са се употребявали
немислими неща. В незабравима-
та си реч Даниил Гранин споме-
на подробности, които на мен,
президента на страната, не ми се
обръща езикът да ги повторя.
Този преднамерен метод - не да
се превземе градът, а да бъде
уморен от глад в резултат на 900-
дневна блокада, също е бил част
от т.нар. План за глада.

тежи това, че твърде много
хора, виновни за най-тежки
престъпления, не са били при-
влечени към отговорност. Над
нас тежи това, че ние твърде
дълго не признавахме жертвите
в окупирания изток за жертви.

За да осветим тези спотаени
ъгълчета на паметта, няма нужда
да ходим далеч. Те се намират
направо на прага на нашия дом.
Основните лагери за бившите
военнопленници - такива като
Щукенброк във Вестфалия или
Занбос в Долна Саксония, който
посетих преди няколко дни. В
Германия има повече от 3500
гробове на съветски поробени
работници и военнопленници.
Музеят “Карлсхорст” събра за-
едно всички тези места и напра-
ви карта. Аз бих искал младежта
да посещава повече, включител-
но и забравените места, в Изто-
ка на нашия континент - по същия
начин, по който хората идват на
мемориалите от Втората светов-
на война в Запада. Това би ста-
нало важен принос в нашата
обща памет. За никого не е лес-

Белорусия или Русия; че ги при-
емат като желани гости и ги по-
срещат с добро сърце, всичко
това не може да се нарече по
друг начин, освен чудо.

Преди шест години, при го-
дишнината от края на войната,
на мен - премиер-министъра на
външните работи, във Волго-
град, бившия Сталинград, ми бе
оказан тържествен прием в
присъствието на много ветера-
ни. С гордо вдигната глава, в
своята военна униформа, която
им бе станала вече твърде ши-
рока, те ми отдаваха чест и в
очите им имаше сълзи. Този
момент ще остане един от най-
трогателните, запечатан завина-
ги в спомените от моя живот.

Имам молба - хайде в този
ден, когато си спомняме милио-
ните и милиони загинали, да
осъзнаем каква велика цена има
примирението, покълнало от
гробните могили. Дарбата за
примирение налага върху Гер-
мания голяма отговорност. Ние
искаме и сме длъжни да правим
всичко за защитата на междуна-

родното право и на тери-
ториалната цялост на нашия
континент. За укрепването
на мира с държавите от бив-
шия Съветски съюз и меж-
ду тях.

Борис Попов през 2007
г. получил писмо от герман-
ската организация “Контакт
чрез контакта”. Помолили го
да разкаже своята история
във вид на писмо. Това пис-
мо стана начало. До самата
си кончина през миналата
година Борис Попов изнася-
ше доклади и речи в учили-
щата и пред публика в Бело-
русия и в Германия. През
март 2020 г., няколко месеца
преди неговата смърт, в
Минск му бе връчен орден
“За заслуги пред Федерална
република Германия”. Знам,

че Зоя Михайловна Попова -
вдовицата на Борис Попов, и
неговата внучка сега в Минск
следят нашата среща, предавана
на живо. Искам в този момент да
им предам моя сърдечен привет.

 Веднъж, отговаряйки на
въпрос на берлински ученик за
това какво чувства той, спомняй-
ки си годините на своя плен,
Борис Попов казва: “Възниква
въпрос - не е ли време човечест-
вото да се откаже от войната и
да премине към отношения на
взаимно уважение, при които
дори най-сложните въпроси се
разрешават по мирен път?”. Този
въпрос Борис Попов зададе на
нас. Моето впечатление е, че
Европа навремето бе по-близо от
сега до отговора на този въпрос.
Преди десетки години, независи-
мо от напрежението и конфрон-
тацията между блоковете, от
двете страни на желязната заве-
са цареше друг дух. Имам пред-
вид духа на Хелзинки. В разгара
на заплахата за взаимно ядрено
унищожаване започна процес,
който помогна да се предотвра-
ти нова война, благодарение на
признаването на общи принци-
пи и на сътрудничеството. Този
път, който доведе до подписва-
нето на заключителния Хелзинк-
ски акт, бе започнат още преди

половин век. Той не беше нито
лек, нито прав, но това беше път,
водещ надалеч от логиката на
ескалацията и на заплахата за
взаимно унищожаване. А мен
много повече от трънливите
пътища ме плашат тъпченето на
място и отчуждаването. Трево-
жи ме това, че пълната със стра-
дания история, която днес си
спомняме, все повече и повече
сама става източник на отчужде-
нието. Ако нашият поглед назад
бъде ограничен единствено в на-
ционалната гледна точка; ако
обменът на мнения за различни-
те аспекти на паметта угасне или
бъде отхвърлен, то работата над
написването на историята ще
стане инструмент за нови кон-
фликти, предмет на нови вражди.
Убеден съм - историята не тряб-
ва да става оръжие! Нас ни обе-
динява това, че ние, спомняйки
си миналото, не се обръщаме с
гръб към него, а гледаме напред,
призовавайки високо и ясно:
такава война не трябва да се
повтаря! Към вас, гражданите на
всички тези страни, пострадали
от разгърнатата от Германия
война за унищожение, обръщам
днес моите думи: Да не допус-
нем,

да не позволим отново
да се окажем врагове

един за друг и да престанем да
се признаваме един друг за хора!
Няма да позволим последната
дума да е на тези, които говорят
на езика на националното висо-
комерие, презрението, вражда-
та, отчуждението. Паметта
трябва да ни сближава, тя не
бива отново да ни разделя. Тук,
в това здание, на войната офи-
циално бе поставена точка. При
всички политически разногла-
сия, при цялата необходимост
да спорим за свободата, за де-
мокрацията, за сигурността,
трябва да има място за паметта.
Нека паметта за миналото леку-
ва раните, нанасяни от настоя-
щето. Но настоящето никога не
изтрива миналото. Така или
иначе миналото продължава да
живее в нас като отхвърлена
история или като история, коя-
то ние приемаме. Твърде дълго
ние, немците, не правехме това
по отношение на престъпление-
то, извършено в Изтока на на-
шия континент. Дойде време да
наваксваме.

Затова ние днес се събрахме
тук, в “Карлсхорст”. Хайде да
работим за благото на друго, по-
добро бъдеще! Това е в нашите
ръце.

* Превод Велиана ХРИС-
ТОВА - от пряката трансла-
ция на “Дойче веле” на руски

Пълния текст на речта - в
сайта на ДУМА

Мемориалът “Хатин” в
Беларус

Майката на Борис Попов е
преживяла блокадата. През 1946
г. Попов се върнал в Ленинград.
Той успял да завърши образова-
нието си, оженил се и се преме-
стил с жена си в Минск, където
е работил като главен инженер
в киностудията “Белорусфилм”.
През 70-те години той по служ-
ба пристигнал и в Германия.
Борис Попов ни е оставил обръ-
щаща душата история на своя
живот. Но дълго време никой не
искал да я слуша. Не искали да
я слушат в Съветския съюз,
където той до 1975 г. е трябва-
ло да се бори за това като бивш
военнопленник да го признаят
за участник във войната. И не
искали да я слушат в Германия.
Тежката съдба на собствените
ни немски войници, попаднали
в съветски плен, затъмнявала ин-
тереса към съдбата на съветски-
те. Навярно това е облекчавало
съвестта на някои немци в
първите следвоенни години. А
престъпленията, извършени от
немците в тази война, лежат като
бреме върху нас, както угнетя-
ват и досега потомците на жерт-
вите. Над всички нас тежи
фактът, че именно нашите бащи,
дядовци, прадядовци са водили
тази война и са били причастни
към тези престъпления. Над нас

но да си спомня за ужасите на
миналото, но бремето на изгубе-
ната памет, на непризнатата
вина, никога няма да стане по-
леко. Напротив, то само ще за-
почне да притиска по-силно. Ние
трябва да помним, не за да сто-
варим на днешните и бъдещите
поколения вината за това, което
те не са извършили. А заради нас
самите. Ние сме длъжни да по-
мним, за да разберем как

това минало
продължава да живее

в настоящето

Само този, който се научи да
чете следите на миналото в на-
стоящето, може да даде свой
принос за бъдещето, в което
може да се избегнат войните и
да не се даде шанс на тиранията,
да се строи мирно съществуване
в условията на свобода. Затова
трябва да знаем, че такива места
като Мизоч, Бабий яр и Корю-
ковка в Украйна, като Ржев в
Русия или Малий Тростенец и
Хатин в Белорусия, че всички
тези забравени кътчета са точки
на картата на историята на Гер-
мания. Това, че след всичко слу-
чило се немците в същите тези
места усещат гостоприемство от
страна на жителите на Украйна,
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Флирт или подигравка
с пенсионерите
Управници наши, не ви ли е срам от мизерията,
на която обричате възрастните?

Откакто е почнала тази про-
клета промяна, пенсионерите у
нас живеят като излишни хора,
като бреме за държавата. И да
се чудиш ние ли ги родихме тези
управници, ние ли ги изучихме,
ние ли ги възпитахме, та те така
жестоко и безмилостно се отка-
заха от нас! Всяко правителст-
во се заиграва с малките, напра-
во унизителни, пенсии и не ре-
шава този изключително важен,
жизнен проблем. Напротив -
имаше премиер и министри,
които направиха всичко възмож-
но, за да се намалят пенсиите,
да подложат на глад и недоимък
пенсионерите, та по-скоро да се
намали техният брой, за да не
тежат на бюджета...

Скъпи наши управници (не
само защото сте ни скъпи на
душите, но защото вашата
издръжка струва много скъпо
на бюджета на бедната ни
държава), това, което правите с
възрастните хора, е непрости-

Петра ТАШЕВА

мо! То ще ви се върне много-
кратно. Нали знаете приказка-
та за сина и копанката, която
той издялал за баща си? Е, само
тогава вие ще разберете какво
непростимо зло сте причинили
на дедите и родителите си.

Управници наши, отворете
душите си, съберете си умовете
и направете всичко възможно,
за да се преизчислят пенсиите,
особено тези, които са отпусна-
ти в началото на 2000 г. Какви
проценти предвиждате, като
тези пенсионери са несправед-
ливо ощетени с безумно малки,
направо нищожни, пенсии? Та
тези по-малко от 300 лева тряб-
ва да бъдат преразгледани ос-
новно, защото е геноцид спрямо
лекари, учители и инженери с
близо 40-годишен трудов стаж
да бъдат пенсионирани с мини-
мални пенсии. Има пенсии, кои-
то трябва да бъдат увеличени
неколкократно. Помислете си
вие дали можете да живеете, че
и да си плащате сметките, с та-
кива минимални пари?

Държавата ни е станала за
показ като отрицателен пример
не само в Европа, но и по све-
та, с унищожително малките
пенсии, с които направо наказ-
ва, убива своите възрастни
хора. Вие не се ли срамувате,
като определяте своите запла-
ти десетократно по-високи от
мизерните пари, които отделя-
те за своите родители?

Проблемът не търпи отла-
гане, защото мнозина от тях
си отидоха от вас, от белия
свят, огорчени и отритнати от
живота!

Сядайте и решавайте, за-
щото вчера, днес, утре ще е
вече безвъзвратно късно!

Има и такива български учители

Стефан ЗДРАВКОВ

Живея на пет крачки по асфалта от
гимназия “Иван Вазов” в Мездра. От
прозореца на дома си дочувам гласове
на учители и ученици. Хандбалистите
щели да ходят на летен лагер. Други
деца заедно с родителите си ще търсят
хладина в планините. Нашата улица
вече стана “Томова махала”. Защото на
нея живеят двама братя и още други
братовчеди от голямата фамилия на
Тома Томов. И нашите махленски деца
обичат да се премятат по лостовете или
да играят тенис на маса. А това не са
от привилегированите спортове като
хандбала и футбола на малки врати. Но
двете маси за тенис са правени преди
много години от железобетон. Времето
е отмило цимента, топчето подскача по
многобройните шупли и камъчета и че-
сто го губим в избуялата трева. Защото
при строежа на физкултурния салон
улуците, събиращи водата от покрива,
не са свързани с градската канализа-
ция, както сме правили всички още при
соца. А колената на улуците изливат
всичката снежна или дъждовна вода
право върху лостовете, тревата избуя-
ва. Тук няма тартанова или някаква
нова настилка и най-напред мачкаме с
крака буйната трева.

Сред малките тенисисти е и Боби,
по-малкият брат на Тома Костов, кой-
то стана най-младият избран общински
съветник в България. Затова отидох при
Васко, единия от фамилията Томови,
които имат строителни фирми:

- Хайде, комшу, прати един твой
майстор да ни шпаклова малко цимен-
товите маси за тенис. Нали това е за
децата от нашата, Томовата махала!

На момчето му бе неудобно да ми
откаже, но една от съседките подхвърли:

- Онзи ден правихме половин година
на убития Томчо. А ти, комшу, искаш да
работим за този директор, дето направи
скандал на нашия Тома Костов по теле-
визията! И тогава с тази задача се захва-
на “нашият Ицо”. Така децата наричаха
своя учител по физкултура Христо Или-
ев. И досега се чудя защо той поиска да
види моята диплома на дипломиран в СУ
“Климент Охридски” педагог. Показах му
и трудовата си книжка. Веднага след
дипломирането си ме изтеглиха от ин-

терната на гара Подкова за асистент по
педагогика в Учителския институт в
Кърджали. Нямам обяснение за това
странно искане и какво толкова го
вдъхнови. Та, в най-голямата жега той
окоси избуялата трева. След това шпак-
лова с цимент и боядиса в зелено желе-
зобетонната маса. Една от тръбите за
питейна вода до физкултурния салон се
проби и месец ставаше локва на входа.
Ицо докара свой приятел с багер, проко-
паха изкоп и смениха тръбата. Сега за-
почнаха и отдавна нужния ремонт при
входа на физкултурния салон.

Добре е, че има и такива български
учители. Които се представят не само по
фамозните европроекти. А работят по
зова на сърцето и професионалния си
дълг! Сега остава да изнесе и двете дърве-
ни маси на двора. И по случай 100 годи-
ни на издавания от мен в. “Сирак” да
проведем турнир по тенис на маса. Знам,
че децата много харесаха великденските
подаръци - кроасани от “Чипита” на
нашия гръцки приятел Стаматис Теодо-
ропулос. А специалните награди - изда-
дени от мен книги, ще поднесе на побе-
дителите кметът Иван Аспарухов!
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НАКРАТКО

Проф. Виктор Чучков ще ръководи
журито на конкурса
„Надежди, таланти, майстори”

СНИМКА БТА

Професор Виктор Чучков ще
председателства журито на младеж-
кия музикален конкурс “Надежди,

таланти, майстори”, който ще бъде
открит в Добрич на 6 септември,
съобщават от общината - организа-
тор на събитието със съдействието
на Министерството на културата.

Солисти инструменталисти в
категориите пиано, цигулка, виола,
класическа китара ще се състезават
в дните до 10 септември. На сцена-
та на 24-то издание на форума се
очакват и клавирни дуа, камерни
ансамбли, изпълнители в категори-
ята “Учител и ученик/ученици”. В
конкурсната програма, която за
солистите над 18 години ще проте-
че в два тура, ще прозвучат произ-
ведения от Барока и Романтизма до

съвременността.
“Надежди, таланти, майстори”

ще отличи с Гран при изпълнител за
изключителни постижения. Инстру-
менталистите - ученици от пети до
дванайсети клас, които получат ла-
уреатско звание на конкурса, ще
бъдат подкрепени с едногодишни
стипендии от Министерството на
културата.

Ако епидемичната обстановка се
усложни и бъде невъзможно присъ-
ственото провеждане на конкурса,
младите музиканти ще се включат в
надпреварата с видеозаписи, напра-
вени в зала или у дома специално за
форума, информира БТА.

Красимира Стоянова
ще пее във Варна
Оперната прима ще
изнесе галаконцерт
на 20 август в
Летния театър

Галаконцерт на оперната прима
Красимира Стоянова ще се състои
на 20 август в Летния театър на
Варна, научи ДУМА от Нина Локма-
джиева. Великолепният глас на све-
товната дива ще звучи край морето
заедно с Оркестъра на Държавната
варненска опера под диригентската
палка на маестро Георги Димитров.

Публиката в морската столица ще
има привилегията пред нея на живо-
писната сцена на Летния театър да
излезе вдъхновяващата прима, апло-
дирана на най-високите оперни сце-
ни - Метрополитън опера и Карнеги
хол в Ню Йорк, Кралската опера
“Ковънт гардън” и Роял Албърт хол
в Лондон, Миланската скала, Дойче
опер, Щатсопер и Концертхаус Бер-
лин, Щатсопер, Музиферайн и Кон-
цертхаус Виена, Залцбургския фес-
тивал, Номори опера Токио, Театро
Колон Буенос Айрес, Баварската
опера Мюнхен.

Красимира Стоянова е във Варна
по покана на Международния музи-
кален фестивал “Варненско лято”,
който вече подари на феновете й две СНИМКА ЛИЧЕН АРХИВ

Сборник, посветен на
100-годишнината от рожде-
нието, живота, творчество-
то и съдбата на изтъкнатия
български деец на култура-
та Веселин Андреев, излезе
от издателство “Българска
книжница”.

В различни негови про-
изведения - поезия, разка-
зи, спомени, читателите ще
се запознаят с рода и се-
мейството му, с идейното
му израстване, участието
му в антифашистката бор-
ба като партизанин и неин

Посветиха книга на изтъкнат творец
възторжен певец, възпял
подвига на героите й в
безсмъртни стихове. В
“Книга от и за Веселин
Андреев” е представена
художествената му публи-
цистика на писател - лето-
писец на антифашистката
съпротива в страната, в
частност на партизанската
бригада “Чавдар”, на която
е бил политкомисар. Поме-
стени са негови изповеди за
хуманизма и социалната
същност на литературата,
за паметта и преклонение-

то пред достойните приме-
ри в нашата история - ре-
волюционери и творци.

Чрез негови творби и
спомени за него от близки
и съпартийци са показани
ненакърнимото му достойн-
ство на гражданин и тво-
рец, отстояване на творче-
ската му свобода. И чувст-
вителността му към ерози-
ята на хуманните идеали,
тръгнал на младини срещу
смъртта в тяхна защита и
предпочел смъртта като
последен протест.

16 художници, свързани
с Варна, представя
изложбата „Море”

Една изложба с дъх на лято

изкушава варненските почитатели

на визуалните изкуства в Художе-

ствения музей “Георги Велчев”,

филиал на Градската художестве-

на галерия “Борис Георгиев” във

Варна. До 11 септември ценители-

те на маринистиката могат да

видят творби на 16 изявени българ-

ски художници, свързани с Варна и

вдъхновени от морето и брега. Ек-

спозицията се е превърнала в една

от летните традиции на морската

столица - от години през август

уредникът на Художествения музей

“Георги Велчев” Боян Боев събира

най-новите работи живопис на

водещи артисти. Тази година ще

видим живопис на Албена Коева,

Александър Кръстев, Боян Боев,

Васил Василев, Велина Гребенска,

Венелин Иванов, Веселин Начев,

Георги Кръстев, Деан Даракчиев,

Иван Минчев, Мария Зафиркова,

Сашо Анастасов, Светла Косева,

Христо Христов, Цветан Кръстев,

Юлиана Хичева.

СНИМКА БТА

Певци и пчелари се
събират на „Беклемето”

Певци и пчелари се събират за

поредна година в планинския турис-

тически комплекс “Беклемето”, къде-

то на 21 и 22 август ще се състоят

27-ят Национален събор-надпяване на

пенсионерски състави и Национална-

та пчеларска среща “Север-юг”, съоб-

щи БТА. Националният пенсионерски

събор е под мотото “Троянският

балкан - древен, величествен и ве-

чен”. Официалното откриване е на

21 август от 9.30 ч. в местността

“Беклемето”. Организатори на събо-

ра са Община Троян, Общинският

съюз на пенсионерите и Културният

клуб на пенсионера “Коман” в Троян.

Националната пчеларска среща “Се-

вер-юг” се организира от Пчеларско-

то дружество “Майка” - Троян, Пче-

ларското дружество “Лавандула” -

Карлово, и общините Троян и Кар-

лово. Надпяването има състезате-

лен характер, участват десетки ху-

дожествени състави и хорови колек-

тиви от цялата страна. Гостите

имат възможност да си купят пчел-

ни продукти със сертификат за

качество и да разменят полезен опит.

Цветан Кръстев, “Морски пейзаж”

РЕПРОДУКЦИЯ ХМ “ГЕОРГИ ВЕЛЧЕВ”

по-камерни срещи с нейния талант -
рецитал с пианиста Людмил Ангелов
и творческа среща с открит урок.

“За мен е огромна радост отново
да концертирам в рамките на между-
народния фестивал “Варненско
лято”, споделя певицата. Този фести-
вал краси родината ни с чудесни
концерти и амбициозни проекти.
Нека да е гордост за всички, че в
разгара на лятото имаме този култу-
рен форум. На галаконцерта на
20 август смятам, че ще успеем да
зарадваме нашите слушатели с попу-
лярни арии и оркестрови части от
оперни произведения. Щастлива съм,
че с маестро Георги Димитров отно-
во ще музицираме заедно, този път с
прекрасния оркестър на Варненска-
та опера.”

В програмата на този специален
концерт ще звучат бисери от опери
на Верди, Леонкавало, Каталани, Пу-
чини, които обещават да превърнат
срещата под звездите с обожаваната
изпълнителка в истински летен праз-
ник на музиката и духа. “Концерт, на
който могат да се съберат много
хора, дошли с желание да се насладят
на музиката в една красива лятна
вечер, е прекрасен повод всички да
се почувстват щастливи. Изкуството
е създадено за това - да прави хората
щастливи!”, разкрива своя емоциона-
лен подход към сцената именитата
певица.
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ТЕЛЕЦ

Ще се опитате да скъсите
дистанцията със свои
близки, с които не сте в
добри отношения. Пред-
стои ви почивка.

ОВЕН

Мечтата ви за едно пъту-
ване е на път да се сбъдне.
Просто я направете при-
оритет.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Проблеми от финансов
характер ще са причина за
лошото ви настроение.
Бъдете активни в търсене
на изход от ситуацията.

22 май - 21 юни

РАК

Трябва да подобрите ор-
ганизацията на работно-
то си място. В противен
случай ще имате проблеми
с шефовете.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Днес сте оптимистично
настроен. Причина за
това са предстоящи лю-
бовни завоевания.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Предстои да берете пло-
довете на добрата си
професионална подготов-
ка. Ще получите добра
оферта за работа.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Осигурете си малко спо-
койствие днес. Стресът
оказва влияние на поведе-
нието ви, без да подозира-
те за това.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Не се настройвайте ре-
ваншистки срущу хора с
различно мнение. В лични-
те дела ще получите шанс.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Очаква ви натоварен ден,
изпълнен с професионални
предизвикателства. Не се
отклонявайте от прави-
лата.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Ще отпаднат някои от
плановете ви и така де-
нят ще премине по-спо-
койно. Шанс за парична
печалба.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Ще срещнете хора с добри
позиции в обществото.Из-
ползвайте максимално но-
восъздадените връзки

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Отделете си лично време.
Не пренебрегвайте обаче
семейните задължения.

ХОРОСКОП
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30
o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

05.10 ÃËÚÓ‚Â Ë ÎÂ„ÂÌ‰Ë ‰ÓÍ.
ÙËÎÏ /7 ÂÔËÁÓ‰/Ô/

05.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
06.00 ¬Î‡Í˙Ú Ì‡ ‰ËÌÓÁ‡‚ËÚÂ

‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ/Ô/
07.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ-

¯ÂÌ ·ÎÓÍ
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05  ÌË„‡ Ì‡ ÍÌË„ËÚÂ ‡ÌË-

Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
09.35  Û˜Â ‚ ˜ÂÍÏÂ‰ÊÂ Ë„‡-

ÎÂÌ ÙËÎÏ
11.00 ¡Õ“ Ì‡ 60 /Ô/
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 »ÒÚËÌÒÍÓÚÓ  ËÓÚÓ ‰Ó-

ÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
13.30 «Î‡ÚÌËˇÚ ‚ÂÍ Ú‚ ÙËÎÏ

/9 ÒÂËˇ/Ô/
14.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.45 ¬Î‡Í˙Ú Ì‡ ‰ËÌÓÁ‡‚ËÚÂ

‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
16.40 √‡‰ Ì‡ ÏÂ˜ÚË ‰ÓÍ.

ÙËÎÏ /¡˙Î„‡Ëˇ/
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Õ‡¯‡Ú‡ „Ó‰ÓÒÚ - ÛÌ-

„‡ÒÍÓÚÓ Ì‡ÒÎÂ‰ÒÚ‚Ó:
¡Û¯Ó Ï‡ÒÍ‡‡‰ ‰ÓÍ.
ÙËÎÏ /”Ì„‡Ëˇ/

18.45 —ÔÓÚ “Œ“Œ
19.00 œËÍÎ˛˜ÂÌËˇÚ‡ Ì‡ Â‰ËÌ

¿ÎÂÍËÌ Ú‚ ÙËÎÏ /4,
ÔÓÒÎÂ‰Ì‡ ÒÂËˇ/

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ŒÍÚÓÔÓ‰ Ú‚ ÙËÎÏ /2

ÒÂÁÓÌ, 3 ÂÔËÁÓ‰/ (12)
22.10 œÂÔÂÎ Ú‚ ÙËÎÏ /9 ÂÔ./
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ”ËÌÓÌ‡ ⁄Ô Ú‚ ÙËÎÏ /

2 ÒÂÁÓÌ, 2 ÂÔ./ (14)
00.15 ¡Õ“ Ì‡ 60 /Ô/
01.15 “ÛËÁ˙Ï.·„ /Ô/
01.45 ŒÍÚÓÔÓ‰ Ú‚ ÙËÎÏ /2

ÒÂÁÓÌ, 3 ÂÔ./Ô/ (12)
02.45 œÂÔÂÎ Ú‚ ÙËÎÏ /9 ÂÔ./
03.30 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô
04.25 ”ËÌÓÌ‡ ⁄Ô Ú‚ ÙËÎÏ /

2 ÒÂÁÓÌ, 2 ÂÔËÁÓ‰/Ô/

05.20 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî /Ô./ -
ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.15

05.40 ìƒÊË ¿È ƒÊÓ: —Ë„Ï‡ 6î
- ‡ÌËÏ‡ˆËˇ, ÒÂË‡Î,
ÂÔ.18

06.00 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
(Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ)

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ì ÓÏËˆËÚÂî - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ
¯ÓÛ (2015 „.)

13.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

14.30 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.100

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎË-
ˆËî - ÒÂË‡Î, Ò.15 ÂÔ.11

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ Ã‡Ëˇ ÷˙Ìˆ‡Ó-
‚‡

18.30 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-
Ì‡î - ÒÂË‡Î, Ò.6 ÂÔ.18

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-
ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.26

21.00 ì—Í˙ÔË Ì‡ÒÎÂ‰ÌËˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.59

22.00 ì ÓÏËˆËÚÂî - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ
¯ÓÛ (2014 „.)

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.3 ÂÔ.16

00.00 ì«‡ÍÓÌ Ë Â‰: —ÔÂˆË‡Î-
ÌË ‡ÁÒÎÂ‰‚‡ÌËˇî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.20 ÂÔ.5

01.00 ì—Â‰ÂÏ ˜‡Ò‡ ‡ÁÎËÍ‡î -
ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.8

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.20 ì“˙„Ó‚ÒÍË ˆÂÌÚ˙î -
ÒÂË‡Î, Ò.14 ÂÔ.68, 69

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

09.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

10.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-

Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ

Ì‡ ÊË‚ÓÚ

11.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ

Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-

‰ÂÌˆËË

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

12.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

15.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

15.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî -

¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡ Ô‡Ú-

Ì¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

17.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

18.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî -

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ

Ì‡ ËÒÚËÌ‡Ú‡

19.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

21.30 ìÿËÙ˙î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓ-

ÌÂÌ ÒÂË‡Î

23.25 —ÎÂ‰ÒÚ‚ËÂ Á‡ ÔÛ˜‡. –‡Á-

ÎÓÏ˙Ú.

00.25 «‡ 70-„Ó‰Ë¯ÌËÌ‡Ú‡ Ì‡

¬Î‡‰ËÏË  ÓÌÍËÌ. ìÕ‡-

Í‡Á‡ÌËÂ ·ÂÁ ‚ËÌ‡ ÌˇÏ‡!î

01.25 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

05.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

05.05 ìÿËÙ˙î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓ-

ÌÂÌ ÒÂË‡Î

00.05 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î (Ô)

01.15 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
02.10 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
03.05 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
04.00 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
05.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
09.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î -

ÓÚÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î
21.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
22.00 “¬ Ô‡Á‡
22.15 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ (Ô)
22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)

Валежите ще обхванат и Източна България. Ще духа до умерен,

в Дунавската равнина силен северозападен вятър, който постепено

ще отслабва. Дневните температури още малко ще се понижат и

максималните ще бъдат между 26р и 31р, малко по-високи в крайните

югозападни райони. Над Черноморието в сутрешните часове на

отделни места все още ще има валежи, но те ще спрат, облачността

ще намалее и след обяд ще бъде предимно слънчево. Ще духа умерен

север-североизточен вятър. Максималните температури на въздуха

ще бъдат 25р-28р. Температурата на морската вода е 26-27р.

НИМХ/БТА



Сърцето на мъжа прави 10 удара по-малко за минута.

Първият годежен пръстен е открит в Древен Египет.

По него има много детайли, правещи връзка с луната

и слънцето. Формата му е символ на безкрайността.

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ:

ЧЕТВЪРТЪК
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220;
“‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245;
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207; –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206;
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

√≈Œ–√» ◊ŒÀ¿ Œ¬,
ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎ Ì‡ ¬˙ıÓ‚ÌËˇ
‡‰ÏËÌËÒÚ‡ÚË‚ÂÌ Ò˙‰
≈ ¿“≈–»Õ¿  ¿–¿¡¿ÿ≈¬¿,
ÔÓÂÚÂÒ‡, ÔËÒ‡ÚÂÎÍ‡
»¬¿Õ Õ»ÕŒ¬, ıÛ‰ÓÊÌËÍ-„‡ÙËÍ
 ¿“fl œ≈“–Œ¬¿,
˜ÎÂÌ Ì‡ Œœ   Ì‡ ¡—œ
ÀŒ–¿  –”ÃŒ¬¿, Ú‚ ‚Ó‰Â˘‡
»ÌÊ. –”ÃflÕ¿ Ã»’¿…ÀŒ¬¿,
ËÁÔ. ‰ËÂÍÚÓ
Ì‡ »¿ ì√Î‡‚Ì‡ ËÌÒÔÂÍˆËˇ
ÔÓ ÚÛ‰‡î

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

ΔÂÌ‡Ú‡ ‚ËÌ‡„Ë ËÏ‡ ÔÓÒÎÂ‰Ì‡Ú‡
‰ÛÏ‡ ‚ ÒÔÓ‡. ¬ÒˇÍ‡ ‰ÛÏ‡, Í‡Á‡Ì‡
ÓÚ Ï˙Ê‡ ÒÎÂ‰ ÚÓ‚‡, Â Ì‡˜‡ÎÓ Ì‡
ÌÓ‚ ÒÔÓ.

С добавена реалност и арт инстала-
ции ще представи хип-хоп изпълнителят
Веселин Кръстев-Esko новия си албум
“Наопаки”. В иновативното простран-
ство Nova Art Space, на 1 септември, от
18,30 ч., рапърът ще открие изложбата
“Виж, чуй, усети”. Оригиналното съби-
тие ще покаже как един млад човек пече-
ли битката с депресията. Индивидуални
слушалки ще позволят на всеки от присъ-
стващите да се потопи неповторимо в
усещането и с всички сетива да влезе в
нестандартния, но много интересен свят
на Веселин Кръстев-Esko.

От международен изследова-
телски екип твърдят, че успяха
да разгадаят мистерията на ци-
гулките Страдивариус. Специа-
листите, ръководени от профе-
сора по химия от тайванския
Национален университет - Тай
Хванчин Тай, идентифицираха
за първи път някои от химика-
лите, използвани за направата на
инструментите. В проучването
е участвал и проф. Джоузеф На-
дивари от Тексаския универси-
тет A&M, който преди 40 годи-

ни пръв лансира теорията, че
известни лютиери са обработ-
вали инструментите си с нещо
специално.

Експертите установиха, че
Страдивари и Гуарнери са тре-
тирали цигулките с боракс, цинк,
мед, стипца и варно мляко.

Италианският физик
д-р Франко Порчели ра-
боти за разкриване на
някои от най-интересни-
те мистерии на Древен
Египет. Експертът идва
в София, където на съ-
битието на Ratio на
24 август, от 19 ч., в
кино “Кабана” ще разкаже повече за за-
гадките от гробницата на Тутанхамун
(познат у нас като Тутанкамон). Д-р Пор-
чели ще сподели повече за едно от най-
ценните съкровища от Древен Египет -
специалната кама на момчето-фараон,
която е по-ценна от злато и се оказва с
извънземен произход. В историята обаче
не са замесени малки зелени човечета, а
метеорит и проучване с рентгенови лъчи.

Фестивал на пълнената чуш-
ка организират за втори път
община Левски и Народното
читалище “Георги Парцалев
1901”. Най-вкусната левченска
кулинарна традиция ще събере
на 28 август ценители на вкус-
ната храна от страната и чуж-
бина. Специален гост на тазго-
дишното събитие ще бъде топ
готвачът Иван Звездев.

Участниците в кулинарния
конкурс ще се надпреварват в три
категории - автентична рецепта
за пълнена чушка, новаторска
рецепта и есен с аромат на чуш-
ка (зимнина, в която вкусният
зеленчук е главен герой). Пред-
видени са златни и сребърни
чушки за най-добрите. Жури ще
определи победителите, като
критериите са различни за отдел-
ните категории. От майсторите
на автентични рецепти ще се
очаква не само да ги представят,

Фестивал на пълнената
чушка завладява Левски
Специален гост на кулинарните празненства
ще бъде топ готвачът Иван Звездев

Разгадаха
мистерията
на цигулките
Страдивариус

Разкриват тайните
на Древен Египет

Хип-хоп изпълнител представя „Наопаки” с добавена реалност

Иновативният млад изпълнител с не-
обичаен усет представя своето изкуст-
во. Музиката рефлектира на усещанията
му и в “Наопаки” главната героиня е...
депресията. Първият албум на Esko е
със заглавие “500 стигат” с алюзия към
българското робство и българския дух.
Втория, наречен “Ластик”, Веселин
Кръстев определя като експериментален
и в него пробва нови рими, тематики и
звучене. Третият - “Наопаки”, излиза
официално на 2 септември, а певецът
очаква реакциите на чулите го в социал-
ните си мрежи.

Веселин Кръстев-Esko има необичаен
усет за музиката и изкуството

но по възможност да ги спазят
максимално точно, както и да
разкажат откъде идват и кой е
техният автор. При авторските
рецепти участниците ще трябва
да проявят новаторски дух и въо-
бражение. Журито ще оценява
вкусовите показатели и ориги-
налността на представянето, от-
белязват домакините, които раз-

читат на богатия опит на Иван
Звездев. На фестивала кулинар-
ни умения ще покажат политици
и дипломати, но с какво ще изне-
надат те присъстващите - орга-
низаторите пазят в тайна.

Специална кулинарна излож-
ба под наслов “Храната - исто-
рия и култура, наследена от
нашите деди” ще представи тра-

диционни ястия от всички насе-
лени места в община Левски.
Фестивалът “Пълнената чушка -
най-вкусната левченска тради-
ция” има за цел да съхрани и
популяризира кулинарните
обичаи на територията на об-
щината, в която на всички събо-
ри, панаири и празници присъ-
ства Нейно Величество Пълне-
ната чушка. В края на август лев-
челии я посрещат с особени по-
чести и както подобава.

Събитието е част от три-
дневните панаирни дни в общи-
ната. Наред с вкусните ястия,
градът ще предложи на своите
гости и жители богата култур-
но-музикална програма. На
27 август ще свирят рок банди-
те Izida и High Enough. На
28 август на открита сцена ще
бъде представена стенд-ъп ко-
медията “Нема такъв живот” с
участието на Шкумбата, Георги
Николов, Венсан и Калин Ки-
рилов. Същата вечер ще е кон-
цертът на Георги Христов. Про-
явата ще завърши на 29 август
с песните на Нелина.

СНИМКА АРХИВ НА ОБЩИНА ЛЕВСКИ

Кулинарен конкурс ще оценява участници в три категории

СНИМКА БГНЕС

Инструментите
са били обработвани
със специална смес
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ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ 3
20.00 Виктория П - ЦСКА-Сф

ПО МАКС СПОРТ 4
1.15 Атлетико Паранаенсе -
ЛДУ Кито
3.30 Барселона - Флуминенсе

ПО РИНГ
ЕВРОВОЛЕЙ (ЖЕНИ)
18.00 Сърбия - Босна

ПО МАКС СПОРТ 2
20.30 Германия - Полша

ПО МАКС СПОРТ 3
17.30 Испания - Чехия

ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
18.00 и 2.00 “Мастърс”
в Синсинати

ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ
15.50 Обиколка на Испания
(VI етап)
АВТОМОБИЛИЗЪМ
21.50 24 часа на Льо Ман
(квалификация)

Григор Димитров (№21 в
света) записа първа победа от
48 дни. Най-добрият ни тени-
сист сломи Роберто Баутиста
Агут (Исп, №16) с 6:3, 6:4 на
старта на “Мастърс”-а в Син-
синати. Така българинът взе
глътка въздух, след като бе в
серия от три загуби, а този
успех му е едва трети в по-
следните десет срещи. Послед-
ната победа на Григор бе на
30 юни, когато сломи друг
испанец - Фернандо Вердаско,
на “Уимбълдън”.

Срещу Агут нашият поведе

Гришо с първи успех от 48 дни
с 6:3, а във втория сет при 3:4
заваля дъжд и срещата бе
прекъсната за над час. След
подновяването на играта Гри-
шо взе три поредни гейма и
уверено затвори двубоя.

“Прекъсването ми помогна.
Преди това условията се про-
меняха непрестанно, а той иг-
раеше все по-добре и се движе-
ше чудесно по корта. Знаех, че
трябва да направя нещо, и то
бързо. Тогава дойде прекъсва-
нето и ми даде възможност да
се успокоя и да се пренастроя.

Трудно е да се каже докъде

мога да стигна в Синсинати. В
такива турнири трябва непре-
станно да даваш 100% от себе
си. Дори в случаите, когато не
играх успешно, винаги се чув-
ствах добре тук”, каза Гришо,

шампион в турнира от 2017 г.
Снощи за място в III кръг Ди-
митров игра срещу Алек-
сандър Бублик (Каз, №38).
Това бе трети дуел между два-
мата, като руснакът с казах-

стански паспорт е спечели и
двете предишни срещи - на
1/4-финал в Ченду 2019 г. с
5:7, 7:6 (9), 7:6 (3) и във II кръг
на “Уимбълдън” този сезон с
6:4, 7:6 (6), 7:6 (4).

Халфът на Левски Геор-
ги Миланов ще взима запла-
та от 15 000 лева. Това е с
5000 лева над тавана на
възнагражденията в клуба,
изпаднал в сериозна финан-
сова криза.

29-годишният футболист
повече от година бе без от-
бор, но едногодишният му

Легендата на българския футбол Христо Стоичков ще се
завърне в България, за да присъства на тържествата по случай
100-годишнината на Хеброс Харманли, съобщиха от община-
та. Тържественото честване е утре и ще започне в 15 часа в
Спортен комплекс “Хеброс”.

Камата ще се включи в демонстративен мач между ветера-
ни на Хеброс и легенди от националния отбор, спечелил
четвърто място в САЩ 1994. В програмата влиза и тристра-
нен детски турнир с отборите на Харманли 1921, Харманли
04 и Юнайтед Пловдив.

На официалното честване ще бъдат наградени бележити
спортни деятели, допринесли за развитието на футбола в Хар-
манли. В конферентната зала на Спортен комплекс “Хеброс”
ще бъде подредена изложба “100 години ФК Хеброс 1921”.

След празненствата в Харманли Камата ще подкрепя в
Пловдив волейболните националки, които играят в Група В
на Евроволей 2021.

Треньорът на ЦСКА-Сф Стойчо
Младенов се закани тимът му да побе-
ди Виктория в Пилзен. Двата тима из-
лизат днес от 20 часа в първи плейоф за
влизане в групите на Лигата на конфе-
ренциите. Българският треньор смята,
че “червените” може да си подпечатат
участието в основната фаза на новия
турнир още в града на бирата. В по-
следните си 10 домакинства от евро-
турнирите обаче чехите са допуснали
само една загуба - от Реал (0:5), а Олим-
пиакос и ЦСКА Москва също не са

СТОЙЧО МЛАДЕНОВ:

ЦСКА излиза за
победа в Чехия
Димитър Пенев се разболя
и не хвана самолета за Пилзен

загубили на “Досан Арена”.
“Разузнали сме противника, има

детайли, които са впечатляващи като
качество. Надявам се да им противо-
действаме, а в офанзивен план - да на-
несем кинжален удар. Имаме способ-
ността и качествата да отбележим гол,
а защо не и да победим. Няма тайни
между двата отбора. С треньора им се
познаваме, няма с какво да се изненада-
ме. Те са много агресивен и стойнос-
тен отбор, няма какво да се лъжем”,
каза на заминаване Младенов. Той вече

се е изправял срещу Михал Билек през
2020 г. в мач за Суперкупата на Казах-
стан, когато воденият от чеха Астана
победи Кайсар с българина начело.

“Към всеки противник се отнасяме
с нужното уважение. Знаем силните им
страни, добри са в нападение, при ста-
тичните положения. Надявам се да им
противодействаме правилно и да извле-
чем максимума от този мач. Тибо Вион
е с нас. За съжаление нещата при Мено
Кох са зле - отива на операция. Феде
Варела продължава да се възстановява.
Томас Лам още не е готов и на нивото,
на което го искаме. Направили сме
програма за него. За септември ще е
готов наравно с Варела и ще можем да
разчитаме на 100% на двамата”, каза
още Младенов.

Талисманът и почетен президент
Димитър Пенев този път не е с отбора.
Стратега се е обадил вчера сутринта,
че не се чувства добре. С “червените”
за първи път в чужбина този сезон е
Димитър Якимов. 80-годишната леген-
да пропусна предишните пътувания
заради възстановяване от тежко прека-
ран коронавирус. Георги Велинов също
е част от делегацията, която се води от
изпълнителния директор на клуба Фи-
лип Филипов.

Георги Миланов със заплата 15 000 лева в Левски

договор със “сините” включ-
ва и гаранции да получава
повече игрово време, за да си
уреди нов трансфер в чужби-
на. На това се надява и мажо-
ритарният собственик Наско
Сираков, за да се вкарат све-
жи пари в клуба. Досега
Миланов е играл 2 мача за
“сините” - при загубата от

Арда с 0:2 и при победата с
3:1 над Царско село. Във
втория той получи удар в
главата преди почивката, но
отказа да бъде сменен и има-
ше основна роля за обрата.

След мача с “царете”
няма контузени, а лекуващи-
ят травма халф Радослав
Цонев се присъедини към

тренировките и ще бъде го-
тов за петъчния двубой с
Ботев в Пловдив. Христофор
Хубчев се възстановява и
вероятно също ще бъде на
разположение на Живко Ми-
ланов за мача. Последното
ново попълнение Гьоко Зай-
ков започна тренировки със
“сините”.

Христо Стоичков идва за
„100 години Хеброс Харманли”

СНИМКА БГНЕС

Байерн Мюнхен спечели за рекорден девети път
Суперкупата на Германия след победа с 3:1 над Борусия
Д на “Сигнал Идуна Парк” в Дортмунд. Голомете за
Байерн отбелязаха Роберт Левандовски (41 и 74) и
Томас Мюлер (50), а Марко Ройс (64) - за Борусия

РЕЗУЛТАТИ

ПЪРВИ ПЛЕЙОФИ
Монако (Фр) -
Шахтьор Д (Укр)
0:1 Педриньо (19);
Шериф Т (Молд) -
Динамо З (Хърв) 3:0 1:0 Траоре (45)
2:0 Коловос (54) 3:0 Траоре (80);
Залцбург (Ав) - Брьондби (Дан) 2:1
0:1 Ухре (4) 1:1 Адейеми (56) 2:1
Ааронсон (90). Снощи: Малмьо -
Лудогорец; Йънг Бойс - Ференцва-
рош; Бенфика - ПСВ Айндховен.

ВТОРА ЛИГА, VI КРЪГ:
Литекс - Септември Сф 0:1 Кабов
(7); снощи: Марек - ЦСКА 1948-2;
Марица Пд - Спартак Вн; Добруджа
- Струмска слава; Левски Лом -
Нефтохимик; Хебър - Спортист Св;
Янтра - Созопол; Миньор - Етър;
Септември Сим - Ботев Пд-2; Лудо-
горец-2 - Монтана.


